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David Vávra a České saxofonové kvarteto 
Koncert renomovaného souboru, který oslavil 20 let trvání na scéně. Soubor v plné šíři uplatňuje žánrovou rozmani-

tost svého repertoáru. Koncertem provede s humorem i edukací architekt, divadelník a výtvarník David Vávra,  
průvodce v televizním seriálu Šumná města. Součástí vstupenky je pro zájemce jako bonus prohlídka  

Wenkeova domu v Jaroměři (Městské muzeum) tentýž den od 15 hodin spolu s Davidem Vávrou. 
 

Kaple Zjevení Páně – vstupné 450 Kč  

9. 3. 2024 v 19 hodin 

OD KLASIKY K JAZZU ANEB Z HISTORIE K SOUČASNOSTI  

velikonoční 

16. 3. 2024 v 19 hodin 

BAROKNÍ HUDEBNÍ SKVOSTY 

Václav Hudeček – housle & Komorní orchestr Musica Lucis Praga 
Virtuos Václav Hudeček zasvětil život houslím a koncertním pódiím. Je stálicí na hudební scéně a patří k nejvyhle-
dávanějším českým koncertním umělcům. Od svého londýnského debutu v 15 letech vystupoval po celém světě  

na nejprestižnějších pódiích. Jako pedagog úspěšně předává zkušenosti i dalším generacím.  
Na koncertě ho doprovodí komorní orchestr Musica Lucis Praga. 

 

Kaple Zjevení Páně – vstupné 550 Kč  

23. 3. 2024 v 19 hodin 

SOUZNĚNÍ V KONTRASTU  

Rozmanité tóny houslí, varhan, zpěvu a klavíru v sólových i komorních skladbách autorů J. S. Bacha, A. Vivaldiho, 
A. Dvořáka, J. É. F. Masseneta, A. Schnittkeho, S. Rachmaninova a dalších, rozezní v  tomto kontrastním  

programu Julie Svěcená (housle), Magdaléna Jíšová (varhany), Kristýna Soukupová (zpěv) a Michal Chrobák 
(klavír). 

 

Kaple Zjevení Páně – vstupné 300 Kč  

30. 3. 2024 v 19 hodin 

CHANTAL POULLAIN  A ŠTĚPÁN MARKOVIČ TRIO – CHANSONS  

Šansonový koncert s  jazzově laděnými aranžemi v podání Chantal Poullain, jedinečné šarmantní osobnosti 
s nezaměnitelným hluboko posazeným hlasem a lahodnou francouzštinou. Trio skvělých hudebníků pod vedením  
Štěpána Markoviče vás zavede do sladké Francie. Chantal provází celým koncertem s humorem a romantikou.  

Nemusíte umět francouzsky, abyste písním porozuměli. 
 

Kaple Zjevení Páně – vstupné 500 Kč  

6. 4. 2024 v 18 hodin 

SMIŘICKÉ SVÁTKY HUDBY PODPORUJÍ MLADÉ TALENTY 

Na koncertě představí své umění mladí nadějní žáci ze čtyř základních uměleckých škol. Patronem koncertu je 
zpěvák, klavírista a skladatel Jiří Škorpík. 

 

Kaple Zjevení Páně – vstupné 100 Kč 

www.festivalsmirice.cz 
Prodej vstupenek bude zahájen 5. 12. 2023. 

Prodej on-line prostřednictvím vstupenkového systému smsticket.cz nebo osobně v Městském informačním  

centru Smiřice (pondělí a středa 8–11.30 a 12.30–17 hodin). Informace k prodeji: Kulturní středisko Dvorana, s.r.o.,  

Ladislava Reichová, tel. 775 733 290, e-mail reichova@mestosmirice.cz. 

 

2024
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Slovo starosty

VÁŽENÍ OBČANÉ,
 

v prosincovém čísle našeho Zpravodaje bych Vás chtěl informovat jednak 
o průběhu letošního roku a také o plánech do roku následujícího.

V letošním roce se nám i po zavedení nového úhradového systému 
v oblasti hospodaření s odpady daří dodržovat klíčové ukazatele. 
Nevznikají černé skládky, tříděné odpady jsou na obdobné výši jako v roce 
2022 a cena za odpad je s ohledem na řadu slev příznivá. Platby za odpad 
by měly zůstat stejné i v roce 2024, stejně tak jako zavedený systém 
včetně všech slev.

V letošním roce jsme realizovali rekonstrukci chlapeckých toalet staré 
budovy ZŠ. Vše bylo vybouráno na cihlu, položeny nové instalace, 
instalována nová sanita a obklady. Pro rok 2024 však dostane před dívčími 
toaletami přednost střecha tělocvičny a střecha k tělocvičně přilehlých 
šaten. Do obou částí drobně zatéká, a tak jsme nuceni ochránit konstrukci 
tělocvičny a o rok odložit investice do sociálního zázemí ZŠ.

Také jsou v této době realizovány tři etapy chodníků v ulici Sídliště. Buduje 
se chodník před vstupy do bytového domu čp. 440–442, který pokračuje 
kolem nových bytových domů ke křižovatce ulic Hradecká a Nádražní. 
Z důvodu zamezení rychlých nájezdů aut do ulice Hradecké ve směru od 
sila dochází k úpravě této křižovatky. Zároveň vznikne místo pro 
přecházení směrem k nádraží. Novou podobu dostane i napojení lokality 
do centra. Dojde k odstranění schodů na chodníku v ulici Nývltova 
a úpravě kontejnerového stání.

Aktuálně máme také již dokončenu výměnu všech výbojkových svítidel 
veřejného osvětlení za úsporná LED svítidla. Nejen, že nám tato investice 
přinese úsporu elektrické energie, ale zároveň se téměř na nulu snížily 

servisní zásahy na svítidlech.

Řada dalších projektů je ještě v úrovni projektové přípravy a přesunou se 
tak do roku následujícího. Z důvodu naprosto, jak jinak to říci, než 
neprofesionálního a neodborného přístupu k řešení projektu MŠ v Rodově 
ze strany �rmy A-Styl, jsme museli tuto aktivitu přesunout do Smiřic. 
Dětská skupina, která je obdobou MŠ, nevznikne v Rodově, ale na zahradě 
smiřické MŠ. Oba areály budou odděleny oplocením a budou mít vlastní 
vchod. Dalším projektem, který průběžně pokračuje, je projektová 
příprava obnovy zámeckého pivovaru. V polovině listopadu, kdy píši tento 
článek, se projektová dokumentace již dokončuje. Ještě je nutné vyřešit 
určité dílčí záležitosti s památkáři a budeme žádat o stavební povolení.

Do příštího roku se nám také přesunul nákup zametacího vozidla. Kromě 
zametací nástavby je k vozidlu objednána zalévací nástavba, sypač na 
zimní údržbu a radlice. Vozidlo bude mít také kontejner pro přepravu 

sypkých hmot.

 
Závěrem mi dovolte, abych vám popřál 
hezké prožití vánočních svátků a do 
nadcházejícího roku přeji všem pevné 

zdraví a méně starostí.

Bc. Luboš Tuzar

starosta města
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Informace z radnice

ZELEŇ VE SMIŘICÍCH A RODOVĚ

Smiřice jsou plné krásných, vzrostlých stromů, vytvářejí tu příjemné 
klima. Bohužel zeleň ovlivňuje řada negativních faktorů, stromy jsou 
oslabovány vedry, ale i náhlými pozdními mrazy, a především stále 
častějšími větrnými poryvy. Ani v letošním roce se Smiřicím nevyhnula 
bouřka se silným nárazovým větrem, který si svou daň vybral především 
v zámeckém parku. Byla zasažena polovina stromů v parku, tedy přibližně 
150 kusů vyžadovalo ošetření. Během tří týdnů došlo k bezpečnostním 
ořezům, ale bohužel i ke kácení. Ale abychom nebyli jen negativní, tak 
musíme dodat, že větry přežily i stromy, které jsou na hraně životnosti, 
a to díky pravidelným zdravotním ořezům.

Bouřky a vichřice nám ve Smiřicích odhalily jeden zajímavý jev, a to 
nesmrtelnost některých občanů Smiřic. Jak jinak si vysvětlit tu odvahu 
procházet se parkem těsně po bouřce mezi popadanými větvemi silnými 
jako dvě nohy kulturisty? Trochu jsem se obávala, že by za tím mohla být 
třeba i neznalost, a tak jsme pro jistotu vstup do parku zapáskovali 
a v rozhlase pravidelně hlásili možné nebezpečí pádu nalomených větví. 
Ale ne, máme mezi sebou vážně ocelové občany, kteří se ani pod tíhou 
několika desítek až stovek kilogramů dřeva nezlomí a mohou si vesele 
vychutnávat klid parku po bouřce.

V ulici Anežky Malé probíhal zdravotní ořez lipové aleje. Bohužel tento ořez 
se uskutečnil jen v půlce ulice, přerušila jej bouře a ořezy tedy pokračovaly 
v poškozeném parku. Ořezy budou prováděny dle časových možností 
�rmy Green Servis a obyvatelé ulice budou opět upozorněni letáčky do 
schránek.

Na kácení stromů z minulých let navazovalo frézování pařezů. Díky tomu 
se budou mnohem jednodušeji, a tak i levněji udržovat travnaté plochy.

Ve Smiřicích a Rodově se naštěstí jen nekácí, ale také sází. V parku byly 
vysazeny dva stromy – douglaska tisolistá a dřezovec trojtrnný.  V zahradě 
mateřské školy bylo vysazeno celkem 6 stromů a v Rodově 32 kusů 
stromů a dalších několik desítek keřů.

Barbora Luxová
referentka odboru správy majetku a ŽP

 

PLÁNOVANÉ STAVEBNÍ AKCE VE DRUHÉ POLOVINĚ R. 2023

Během školních prázdnin byla provedena rekonstrukce vnitřních prostor 
domu dětí a mládeže Smiřice. Nákladem 1 970 202 Kč bez DPH byla 
provedena výměna a oprava elektrorozvodů, tepelná izolace, oprava 
vnitřních stěn a stropů včetně celkového vymalování všech prostor.

Ve stejném termínu, tj. od 1. 7. do 31. 8. 2023 byly provedeny stavební 
úpravy sociálních zařízení (WC chlapci) v hlavní budově základní školy ve 
Smiřicích. Cena prací byla 2 931 829 Kč bez DPH.

V termínu 25. 4. – 28. 7. 2023 byla provedena změna užívání prodejny na 
kavárnu v objektu budovy čp. 3 v Rodově. Byla provedena rekonstrukce 
vnitřních prostor včetně vybudování nových sociálních zařízení v ceně 
1 498 730 Kč bez DPH.

V současné době probíhá rekonstrukce a výstavba nových chodníků 
v lokalitě Sídliště a ul. Nývltova ve Smiřicích v ceně 1 982 515 Kč bez DPH.

Ing. Petr Filip
vedoucí odboru správy majetku a ŽP
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Zprávy z matriky

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
 

7. října 2023 v Erbovním sále konalo tento rok již třetí vítání malých 
občánků města Smiřice a obce Holohlavy. Slavnostní uvítání provedl člen 
zastupitelstva města Smiřice pan Jan Koudelka. Do Pamětní knihy byly 
zapsány tyto děti: 

Vojtěch Černý, Antonín Hlavatý, Eliška Telecká, Šimon Tavali, Valerie 
Novotná, Mariana Bačíková, Jiří Barnet, Kristýna Hofmanová, Dominik 
Hofman, Filip Radoň, Michal Šildberger, Filip Mach.

Další vítání občánků se uskuteční na jaře roku 2024. Už nyní se těšíme na 
všechny nové občánky města Smiřice a obce Holohlavy.

 

 

ŽIVOTNÍ JUBILEA
 

80. narozeniny oslavili:
červen – Jana Lukášková
červenec – Jana Dvořáčková
srpen – Drahoslava Jašková
září – Marie Uhrová

85. narozeniny oslavili:
červenec – Jana Heřmanová
září – Květoslava Procházková

90. narozeniny oslavily:
srpen – Anna Rohlenová
říjen – Eva Kloučková

SŇATKY
 

20. 1. Erbovní sál   Václav Skořepa, Habřina
     Irena Fejglová, Smiřice
  

24. 6. Kaple Zjevení Páně Zdeněk Suchan, Hradec Králové 
  Eva Blažková, Hradec Králové
  

1. 7. Smiřice, zámecký  Milan Forgáč, Jaroměř 
 park   Lenka Ryšavá, Smiřice
  

7. 7. Kaple Zjevení Páně Jan Bajza, Černožice 
  Iveta Šupíková, Černožice
  

14. 7. Habřina, č.p.  30 Tomáš Breuer, Habřina 
  Lenka Svobodová, Habřina
  

15. 7. Kaple Zjevení Páně  Jiří Šťastný, Neděliště 
  Iva Horáková, Sendražice
  

15. 7. Erbovní sál Antonín Žák, Račice nad Trotinou
  Kateřina Kovářová, Račice nad Trotinou
  

15. 7. Kaple Zjevení Páně  Miroslav Zasadil, Předměřice nad Labem
  Eva Nejedlá, Hradec Králové
 

5. 8. Kaple Zjevení Páně  Martin Ivan, Smiřice 
  Marie Hlaváčková, Hradec Králové
 

12. 8. Erbovní sál   Tomáš Petera, Předměřice nad Labem 
  Zuzana Vrbatová, Předměřice nad Labem
 

12. 8. Kaple Zjevení Páně  Jiří Štefánek, Smiřice 
  Martina Klausová, Smiřice
 

15. 8. Erbovní sál   Jan Mráz, Smiřice 
  Kristýna Tázlerová, Holohlavy
 

15. 8. Erbovní sál   Jaroslav Křížek, Smiřice 
  Andrea Hudáková, Smiřice
 

1. 9. Smržov, u kapličky Antonín Drtina, Číbuz 
 Navštívení Panny  Lucie Víchová, Čejkovice
 Marie   
 

9. 9. Smržov, č.p. 58 Michal Aixner, Smržov
  Kateřina Petrová, Smiřice
 

23. 9. Kaple Zjevení Páně Martin Pánek, Smiřice
  Jana Tluková, Smiřice
 

23. 9. Kaple Zjevení Páně  Vlastimil Poláček, Smiřice 
  Michaela Herrmannová, Smiřice
 

5. 11. Kaple Zjevení Páně  Jan Jirásek, Býšť 
  Andrea Tázlerová, Holohlavy
 

Všem novomanželům upřímně blahopřejeme.

 
ODDÁVACÍ DNY NA ROK 2024

 

 

Kromě těchto oddávacích dnů je možné po domluvě se zástupci matriky 
uspořádat svatební obřad i v jiný den.
 

 

Z NAŠICH ŘAD ODEŠLI
 

červen – Etela Karliaková
červenec – Marie Hronešová, Jiří Šťastný
srpen – František Neubauer, Vladimíra Hýblová
září – Zdeněk Jedlička
říjen – Miloslava Matoušová, Libuše Vařečková 

Děkujeme všem za poskytnutí souhlasu se zveřejněním zde uvedených 
údajů do společenské rubriky.

Bc. Jana Šimáně Hlávková

říjen – Miroslava Malá, František Bartoš
listopad – Eva Hojná
prosinec – Milan Motyčka

5. 1. 2024

19. 1. 2024

2. 2. 2024

16. 2. 2024

1. 3. 2024

5. 4. 2024

19. 4. 2024

10. 5. 2024

24. 5. 2024

7. 6. 2024

21. 6. 2024

12. 7. 2024

26. 7. 2024

9. 8. 2024

23. 8. 2024

6. 9. 2024

20. 9. 2024

4. 10. 2024

18. 10. 2024

8. 11. 2024

22. 11. 2024

6. 12. 2024

13. 12. 2024

říjen – Věra Čermáková, Josef Kouba, 
Ludmila Kováčová, Blanka Štěpánová
listopad – Květa Škarytková
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LÉTO V OBCI
Letošní léto bylo dosti výživné z hlediska pokračující rekonstrukce naší 
návsi. Komplikace s uzavírkou jsme si každý jistě užili dost a dost, 
nicméně si dovolím konstatovat, že veškeré vynaložené prostředky se 
nakonec vyplatily. Naše náves konečně dostala požadovaný tvar. 
Problémy, které se vynořily s vedením objízdné trasy, sice poněkud 
komplikovaly život ve střední části naší obce, ale nakonec byly vyřešeny. 
Musím poděkovat za spolupráci všem občanům, kteří byli ohleduplní 
a snažili se občasné zmatky řešit v klidu. Zejména pak musím poděkovat 
obyvatelům v ulicích Na Kopečku a Dlouhá, kterým vyvstal problém 
s parkováním jejich vozidel, zejména pak došlo ke zvýšení provozu před 
jejich obydlím. Občasné komplikace s provozem v části obce, na které 
obyvatelé nebyli zvyklí, se vyřešily ke spokojenosti všech a nyní je snad 
již doprava zase tam, kde by měla být.

Jistě si také každý, kdo se procházel kolem starého hřiště, stačil 
všimnout, jakým způsobem se proměnilo staré koupaliště. Letošní 
početná síla brigádníků ve složení Pavlína Hovadová, David Kočka, Petr 
a Pavel Hrochovi, Josef Kvíčera, Anna Zítková, Aleš Hansl, Ondřej Andrle, 
Petr Michalčík a Jakub Charvát si dala na letních pracích v naší obci 
záležet. Osobně jsem velmi rád, že máme v Holohlavech mládež, která se 
nebojí práce. V dnešní době někde je to věc i nevídaná. Tímto bych byl rád, 
kdyby se i příští rok hlásilo tolik zájemců o brigádu, jako v letošním roce.

NÁVES
Realizace rekonstrukce v centru naší obce již �nišují. V době uzávěrky 
tohoto zpravodaje sice ještě není vše dokončeno, ale doufám, že až 
budete číst tyto řádky, bude již vše hotovo. Úprava a zvýšení části vozovky 
z důvodu zvýšení bezpečnosti před nově zrekonstruovanou návsí si 
vyžádala výstavbu dvou retardérů. Tyto prvky byly uznány jako nejlepší 
bezpečnostní opatření, které zajistí snížení rychlosti v místech, kde se 
budou nejvíce pohybovat chodci, ale zejména malé děti, přicházející od 
nebo do mateřské školy. Je to věc, která sice obtěžuje všechny řidiče, ale 
po zkušenostech z ulice Na Lávkách to bylo uznáno jako nejvhodnější 
vyřešení problému týkající se nepřiměřené rychlosti v místech, kde si to 
situace žádá.

Nově vzniklé parkoviště před mateřskou školou opatřené dopravní 
značkou „K+R“ (Kiss and Ride) znamená v překladu „dej pusu a jeď“, je 
určeno zejména pro rodiče dopravující své ratolesti do školky. Proto 
prosím všechny rodiče o jeho upřednostněné využití. 

PARK U ŠKOLKY
V létě došlo při kontrole zdravotního stavu stromů v parku ke zjištění, že 
jeden strom byl zřejmě úmyslně poškozen vyvrtáním a následným nalitím 
chemického přípravku pro hubení plevelů. Tato věc byla prošetřena IMŽP. 
Tento čin, aniž by byl dopaden pachatel, je dosti závažný. Pokud tím 
pachatel chtěl ublížit vědomě stromu pro svůj prospěch, tak doufám, že si 
z toho vezme ponaučení. Tento ohavný čin totiž mohl způsobit nemalé 
škody na majetku, či dokonce mohl ohrozit bezpečnost obyvatel v jeho 
bezprostředním okolí. V místech, kde je v parku dětské hřiště, by mohl 
takto poškodit strom snad jen úplný ignorant či blázen. Jsem si vědom, že 
vzrostlé stromy mohou čas od času způsobovat komplikace obyvatelům, 
ale v naší obci je jim každý rok poskytována péče v podobě zdravotních 
a údržbových řezů. Z tohoto důvodu mi dovolte projevit velký úžas nad tím, 
jak někdo může takto ohavnou věc udělat ať už jen proto, že z toho může 
mít nějaký prospěch, nebo jen tak pro nic za nic. Proto se vedení obce 
rozhodlo do parku instalovat bezpečnostní kamery, které se budou snažit 
eliminovat prohřešky, které by mohly být spáchány. Tím si dovoluji 
požádat všechny o dodržování kázně v místech, kde si to zdravý lidský 
rozum žádá. 

ÚDRŽBA ZELENĚ
V případě, že se někomu nebude zamlouvat vzrůst, místo nebo jiný stav 
obecní zeleně, tak ho prosím, aby s tím přišel přímo za mnou, nebo 
zanechal vzkaz na OÚ. Každý problém je řešitelný. Obec se snaží chovat 
jako řádný hospodář a i obyvatelé by se dle mého názoru takto chovat 
měli. Pro Vaši informaci si dovoluji přiložit fotky poškozeného dubu u nové 
trafostanice v horní části parku.

Pokud jde o samotnou péči o zeleň v obci, tak je pro příští rok naplánována 
opět v potřebném rozsahu. V parku bude nutné pokácet z důvodu 

špatného zdravotního stavu několik stromů, místo kterých budou 
vysazeny stromy nové. Rovněž i zdravotní stav některých kaštanů v aleji 

k rybníku si vyžádá jejich větší údržbu. Při kontrole v měsíci říjnu bylo 
uznáno na základě dendrologického posudku jeden strom skácet. Strom 

ani člověk není na světě navždy.

V létě probíhala péče o zeleň také v okolí 
kostela sv. Jana Křtitele. Byly odstraněny 
náletové dřeviny ze střechy nad vchodem 

a údržbu si vyžádaly i poměrně přerostlé keře 
u zdi podél cesty ke statku. Z důvodu špatné 
dostupnosti byla požádána �rma Statech ze 
sousedních Smiřic o poskytnutí potřebné 
plošiny. Její blesková reakce na požadavek 
obce o zápůjčku potřebné plošiny byla velmi 
vítána. Tímto bych si �rmě Statech dovolil 

jménem obce poděkovat.

 

PROTIHLUKOVÉ OPATŘENÍ KORIDORU 
DÁLNICE D11
Dne 14. 6. letošního roku byla konána schůze 
občanů a vedení obce týkající se problema-
tiky opatření proti hluku od koridoru dálnice 
D11. Přítomní občané byli seznámeni s pro-
blematikou týkající se výstavby protihlukové zdi. Na základě této schůze 
byl napsán dopis, ve kterém jsme již po několikáté obeznámili vedení ŘSD 
s požadavky našich obyvatel o vyřešení hlučnosti dálnice D11. Proběhnuvší 
dvoje měření hluku v minulém roce prokázalo to, že hluk sice od dálnice 
jde, ale z důvodu platných hlukových norem je v toleranci. Čili bylo vydáno 
stanovisko, že prozatím se o výstavbě protihlukové zdi v nebližším 
termínu neuvažuje. Avšak na základě nekompromisního stanoviska obce 
a žádostí obyvatel bylo na vedení ŘSD rozhodnuto, že se samotná 
realizace výstavby protihlukové zdi  USKUTEČNÍ na základě 
vypracovaného stavebního harmonogramu ŘSD, i když nebyla zahrnuta 
do samotného projektu. Prozatím Vás můžu jako starosta obce 
ubezpečit, že odhlučnění koridoru dálnice D11 je jednou z priorit, které 

vedení obce má.

 

CO PŘINESE ROK 2024
V příštím roce je naplánována především výstavba nového chodníku 

z ulice Školní do ulice Lipová. Přípravné práce již byly započaty v letošním 
roce. V současné době je již projektována i druhá část propojení ulice 
Lipová s dolní částí obce. Chodník z ulice Lipová naváže na chodník 
vedoucí pod žel. tratí do ulice U Jordánu a ke Smiřicím. Pokud by se 
podařilo získat stavební povolení, stavba by se mohla realizovat 

současně.

Dále je v plánu rozšíření naší MŠ o další třídu. Pokud vše půjde dobře, 
budeme mít kapacitu zvýšenou o cca 20 dětí a budeme mít tedy dostatek 
času reagovat na trend posledních let, kdy k nám chodí do naší MŠ víc a víc 
dětí z okolních obcí. Zejména pak část nové výstavby z Rodova. Jelikož je 

Zprávy z Obecního úřadu Holohlavy



6

jednou z priorit obce přívětivá politika pro mladé rodiny s dětmi, 
nechceme nic nechat náhodě a chceme podchytit populační nárůst v naší 
lokalitě a vyvarovat se situace, kdy by se mohlo stát, že nebude volná 
kapacita pro děti v MŠ. Holohlavy, jakožto obec, která sousedí s dvojicí 
větších obcí, se musí chovat solidárně a podporovat občanskou 
vybavenost způsoby, na které má prostor a kapacitu.

REKONSTRUKCE LÁVKY SPOJUJÍCÍ ČERNOŽICE – 
HOLOHLAVY – SMIŘICE
V letošním roce bylo uskutečněno několik jednání mezi naší obcí 
a Černožicemi. Toto jednání spočívalo v tom, že jsme se spolu s panem 
starostou Černožic Pavlem Beránkem domluvili na společném postupu 
s Královéhradeckým krajem a ŘSD na společné rekonstrukci lávky 
propojující naše tři obce. Realizace samotné rekonstrukce je sice 
v počáteční fázi, kdy je prozatím zpracováván nástřel rozpočtu celé 
realizace, nicméně pevně věřím, že se s touto lávkou něco dít BUDE, 
protože prozatímní stav, ve kterém se současně lávka nachází, je již 
neúnosný a její schůdnost není vhodná. Vedení královéhradeckého 
krajského úřadu nám do jisté míry nabídlo součinnost a hlavně pomoc při 
jednání s ŘSD, a proto jim patří velký dík.

REKONSTRUKCE PARKU
V příštím roce je také plánována lehká rekonstrukce parku. Mělo by dojít 
k opravě pódia, stávajícího objektu, kde je v plánu vybudovat zázemí pro 
kulturní akce. Dětské hřiště projde také lehkou úpravou, aby si měly naše 
děti kde pohrát cestou ze školky.

PÁR SLOV NA ZÁVĚR
Inu, jak řekl jeden moudrý muž: „Musíme si klást vysoké cíle, ale spokojit 
se s málem…“ Plánů máme hodně. Práce před sebou ještě víc. Chystáme 
realizaci cest, které se naplánovaly při komplexních pozemkových 
úpravách Holohlav, kdy dojde k propojení Holohlav s Rodovem, výstavba 
prodejny NORMA atd… Ale o tom, vážení spoluobčané, až zase někdy 
jindy.

Dovolím si Vám jménem obce i svým popřát krásné prožití Vánoc, hodně 
zdraví a štěstí v roce 2024, který je podle čínského horoskopu rokem 
draka a podle toho by to měl být rok neutuchající energie a optimismu. 
Osobně doufám, že se budete cítit v naší obci příjemně i v roce 2024 
a pokud Vás bude něco trápit, tak př�ďte a společně to vyřešíme.

Jan Hovorka
starosta

Po sletu čarodějnic jsme se těšili na Den dětí. Již se stalo tradicí, že se 
koná v neděli. Původní místo v parku je zatím stále staveništěm a nám se 
ve Sportovním parku U Svatých líbí. Počasí bylo objednané dopředu, 
zrovna tak aquazorbing i bodyzorbing. Kolotoč a skluzavka nesmí chybět 
a její využití zvláště pro menší děti je velké. Zahájení si připravily slečny 
z DDM Smiřice, ale doma jsou v Holohlavech – Vanesa Matějíčková, Nela 
Jarinová, Mirela Ababeí s trenérkou Kristýnou Steinovou. Po vystoupení 
se hned děti rozběhly k jednotlivým stanovištím, které pro ně připravil 
Klub silového trojboje (posilovací a natahovací lano, opičí dráha, 
medicinbal nebo slic-line), fotbalisté Smiřice, hasiči a obec Holohlavy 
(házení do mnicha, tahání klády, skákání gumy nebo kroket). Odměnou za 
splněné úkoly jim bylo sladké pití a bublifuk. Po sportovním výkonu se 
mohly zastavit u stánku Služeb obce Holohlavy na koblihu, hranolky nebo 
další oblíbené dětské dobroty. Hasiči zabezpečili pitný režim a DJ Ferbas 
vše doplnil hudbou.

Na konci školního roku jsme zajistili do obce letní kino. Výběr byl letos 
zajímavý, ale u nás zvítězil Top Gun: Maverick s Tomem Cruisem v hlavní 
roli. Počasí nám přálo a večerní letní teploty se pro návštěvnost ukázaly 
jako velmi důležité. Více jak 120 lidí není na naši obec vůbec špatné.

Prázdniny utekly a na jejich závěr jsme pro letošní rok zkusili novinku. 
Gladiator race Kids jsme umístili na louku mezi ulici U Jordánu a Smiřice. 
Její velký prostor některé překvapil. Počasí se povedlo objednat, hasiči 
zajistili pití a Služby obce Holohlavy občerstvení v podobě párku v rohlíku, 
hranolky, koláč, káva a další dobroty. Velkou část naší akce �nancovali 
sponzoři (Lesy ČR s.p., Trotina Eko, LPG PROFI Gasinsight s.r.o., 
BAT Anderle s.r.o., IDC FOOD, Česká spořitelna a Rybářství Holohlavy. Již 
od deváté ranní začaly růst překážky, aby ve 13,00 mohly na trať vyrazit 
první děti. Těch se za celé odpoledne sešlo okolo 109. Přidali jsme 
i soutěže dvojic a na závěr se ještě domluvili tatínkové, a taky hlídka 
hasičů vyzkoušela svoji zdatnost. Všichni soutěžící získali za své výkony 
medaile. Večer jsme zakončili promítáním letního kina a �lmu Nagano.

Společenský život v Holohlavech
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Začátek října byl ve znamení Pohádkových stop mnicha. Letošní rok pod 
taktovkou paní Fialové a holohlavských maminek. Připravily si krásné 
kostýmy na osm stanovišť. Na startu si skoro 70 dětí vyrobilo lucerničky 
z přírodnin za dohledu a vydatné pomoci paní Matějčkové a její dcery, na 
cestu jim svítila LED svíčka pro bezpečnost. Po přibližně hodinové 
procházce v cíli čekala děti sladká odměna a rodiče občerstvovací stánek. 
Akce se vydařila, počasí vyšlo na jedničku a poslední návštěvníci se 
rozcházeli až s příchodem večera a tmy.

Hned druhý den měly děti další akci, již tradiční Drakiádu. Pořadatelem 
byla Mateřská škola Holohlavy a místní Sbor dobrovolných hasičů. 
Sluníčko se odpoledne rozhodlo svítit, ale vítr stávkoval. Všech cca 
60 draků se do vzduchu nepovedlo dostat, a to se děti i rodiče hodně 
snažili.

Na konci podzimních prázdnin se konala další burza dětského oblečení 
pod záštitou paní Štréglové. Sešlo se hodně oblečení, bot i hraček a bylo 
z čeho vybírat. Prodávat přišlo rekordních 21 maminek.

Dušičkový týden jsme zahájili akcí spojenou s dlabáním dýní. V letošním 
roce jsme změnili místo a přesunuli jsme se na sportovní park. Každý rok 
přidáváme počty zakoupených dýní, a tak letos 80 kusů vystačilo úplně 
přesně. Dlabali velcí i malí s velkým zaujetím pro detail. Některé děti 
využily ještě tvořivou dílničku paní Matějčkové a vyrobily si záložku nebo 
stojánek na svíčku s dušičkovou tématikou. Dětem se domů vůbec 
nechtělo a celé odpoledne doplnily hrou na schovávanou za svitu 
měsíčku.

Ještě v listopadu jsme stihli sportovní odpoledne v podobě bruslení 
v Jaroměři. Čas adventní zahájíme dětským karnevalem, následovat bude 
již tradiční rozsvěcení lípy a po dlouhé době také vánoční bene�ční 
koncert v našem kostele sv. Jana Křtitele. 

V letošním roce jsme měli akcí v naší obci určitě hojně. Scházeli jste se 
vždy radostně a s úsměvem, občas někdo přidá nějaký nápad nebo 
myšlenku a jsme za to rádi. Ještě více bychom byli rádi, kdybyste se do 
příprav chtěli zapojit. Mohou to být akce nejen pro vaše děti, ale i pro nás 
dospěláky.
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PODZIMNÍ OKÉNKO DO SMIŘICKÉ ŠKOLKY

Začátek roku už je v nenávratnu, čas přímo pádí, možná je to tím, že nám je 
ve školce fajn. Však jsme se na sebe už velmi těšili. Naše malé kamarády 
čekalo po letních prázdninách překvapení hned při prvním vkročení do 
školky. Děti totiž uvítala nově vymalovaná chodba a šatny. Paní učitelky 
připravily tematickou výzdobu a šatničky jsou nyní tak příjemné, že je 
radost se v nich převlékat. Třešničkou na dortu jsou už jen první výtvory 
a obrázky dětí, které mohou rodiče v šatnách obdivovat.

U jednoho překvapení jsme nezůstali. Pro děti z předškolní třídy jsme 
pořídili interaktivní tabuli se spoustou vzdělávacích programů, které nás 
budou provázet celým školním rokem. Děti nyní nadšeně prohlubují své 
vědomosti atraktivním způsobem a pro nás všechny je tabule zajímavým 
zpestřením našeho vzdělávání.

Za okny nám panuje podzimní proměnlivé počasí a svými barvami nás 
inspiruje k podzimnímu tvoření. Nedávno jsme s dětmi a jejich rodiči 
prožili báječné dýňování na školní zahradě. Společně jsme vydlabávali 
dýně a když se setmělo, zahradu osvítila strašidélka, ale my jsme se 
nebáli. Asi jsme věděli, že jsou přátelská a budou nás chránit. Možná je to 
tím, že je tvořili všichni s láskou a dobrými úmysly. A není divu, že nám 
čarovný podzim přinesl ještě kouzelnické představení Harryho Pottera 
v podání dua Kašpar Magic a záhy na to pohádku Chaloupka z perníku 
Divadla U staré herečky.

Naši školku navštívili také umělci s divadlem U dvou sluncí s pohádkou 
S Bohoušem po lese.

Děti z předškolních tříd Včeličky a Motýlci zhlédly interaktivní program 
Liška Bystrouška.  Naši předškoláčci se zdokonalují i v polytechnickém 
vzdělávání, tzv. Malá technická univerzita, kde proškolené paní učitelky 
provedou děti různými oblastmi, které jim přiblíží svět kolem nás. Děti už 
absolvovaly lekce Stavitel města, Stavitel mostů a Malý architekt.

Naše předškolní děti také rády cestují, vyjely si vlakem a navštívily 
Městské muzeum v Jaroměři, kde zhlédly výstavu Včely ze všech ú(h)lů.  
Do Hradce Králové vyrazily k soutoku Labe a Orlice a do třetice navštívily 
Střední školu řemeslnou v Jaroměři. Děti zde získaly zkušenost, jak se 
připravují na budoucí povolání např. truhláři, podkováři, tesaři, umělečtí 
kováři a třeba i čalouníci.

Zima nám klepe na dveře a na čas vánoční se pilně připravujeme. Snaží-
me se být hodní, však nás brzy navštíví Mikuláš s čertem a kdo ví, možná 
př�de i anděl. Pro každého máme nějakou tu básničku či písničku. Celá 
školka pojede na vánoční výlet na Zámek v Potštejně, kde se seznámíme 
s Betlémským příběhem, občerstvíme se v zámecké restauraci 
a prohlédneme si vánoční výstavu. Ve školce nám adventní chvíle obohatí 
pásmo písní s kytarou. Herečka Šárka Vavřinková přiveze vánoční 
překvapení a zahraje pohádku Sněhulákovic rodina. Ukáže nám betlém 
a společně si zazpíváme koledy.

A než nám zazvoní zvoneček, tak našim rodičům předvedeme Vánoční 
vystoupení, po kterém si děti společně s rodiči už�í tvořivého odpoledne 
s vůní koření a jehličí. Naše předvánoční setkání završíme zpěvem koled 
u stromečku na zahradě, který si děti vyzdobily vlastnoručně vyrobenými 
ozdobami.

A na co se nejvíce děti těší, to přece každý ví… Na nadílku od Ježíška. 
I letos nás Ježíšek jistě navštíví, a protože jsme byli tak hodní, jistě 
dostaneme spoustu užitečných dárků.

Rok se chýlí ke konci a před námi je rok nový. Proto Vám všem, kteří čtou 
tyto řádky, přejeme za celý kolektiv mateřské školy, ať starý rok všechno, 
co je špatné odnese a rok 2024 nám jen samé radosti přinese. 

Bc. Pavlína Drabiková

Mateřská škola Smiřice
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Ze života Základní školy Smiřice 

ZÁJEZD NA JIH ČECH A DO SALZBURGU 10. 5. – 12. 5. 2023

Třídenní poznávací zájezd s výjezdem do zahraničí – to je tradiční program 
školy na začátku května.

S dětmi ze 2. stupně se pravidelně vydáváme poznávat různá krásná 
a zajímavá místa již od roku 2006! Letos jsme pro zájemce z šestých až 
devátých tříd opět připravili pestrý program.

Ve středu 10. května jsme vystoupali na Velký Blaník. Rozhledna na 
vrcholu nám umožnila pokochat se krásným okolím. Zajímavou 
zkušeností byla i návštěva gra�tových dolů v Českém Krumlově. Dostali 
jsme holínky, přilbu, svítilnu a vláčkem jsme dojeli do nitra dolu. Dál jsme 
šli pěšky. Mohli jsme se gra�tu dotýkat, po zhasnutí všech svítilen jsme 
mohli zažít i naprostou tmu. Jako pohádka potom působilo město Český 
Krumlov. Křivolaké uličky, staré krámečky, málo turistů. Večer nás 
přivítala Černá v Pošumaví, kde přímo u přehrady Lipno stojí hotel Racek. 
Čekali nás milí zaměstnanci, útulné pokoje, vynikající jídlo. Po večeři jsme 
se šli podívat do zoo koutku u hotelu. Delší procházku zhatil déšť.

Ten nás provázel i druhý den, kdy jsme se vypravili do Salzburgu. Pan řidič 
nám zastavil pod pevností. Obešli jsme ji a procházeli se v uličkách 
v centru města. Našli jsme rodný dům W. A. Mozarta, vyfotografovali se 
před jeho pomníkem a koupili i sladké suvenýry, tradiční cukrovinky – 
Mozartovy koule. Cestou zpět do Čech jsme se projeli po nábřeží Dunaje 
v Linci. Řeka zde je už hodně široká a prudký jarní proud působil až 
hrozivě. Na večerní procházku kolem Lipna se někteří zájemci vypravili 
i v dešti, který očividně nevadil ani našim fotbalistům – na hřišti před 
hotelem se vydávali ze všech svých sil.

Třetí den jsme si doplnili školní znalosti o Janu Husovi. V jeho rodném 
domě v Husinci jsme se zatajeným dechem poslouchali vyprávění o životě 
tohoto kazatele i jeho mučednické smrti v Kostnici. 

Úžasným zážitkem byla také návštěva Temelína. Díky 3D brýlím jsme se 
dostali i do míst, kam je vstup zakázán, dokonce jsme se proletěli nad 
chladicí věží. Srozumitelný výklad nám, laikům, vysvětlil princip výroby 
elektrické energie v této jaderné elektrárně. Závěr zájezdu patřil 
procházce kolem impozantního lomu Velká Amerika. Cesta zpět do Smiřic 
nám rychle utíkala hlavně díky společnému zpěvu písniček. Přidal se i pan 
řidič, který byl po celou dobu zájezdu ochotný a vždy příjemně naladěný.

Příjemně naladění a spokojení byli všichni účastníci. Každý si v nabitém 
programu našel něco, co ho nadchlo. Nás vyučující odměňovala slova 
chvály zaměstnanců hotelu i průvodců na naše žáky – děti se chovaly 
vzorně, o vše se zajímaly. Můžeme se tedy už teď těšit na další zájezd 
v příštím roce!

 

ŠKOLNÍ AKADEMIE A ROZLOUČENÍ S DEVÁŤÁKY

Pojďme se společně ohlédnout za historicky prvním ročníkem smiřické 
Školní akademie a rozloučení s deváťáky, které proběhlo ve čtvrtek 
22. 6. 2023 v nádherném prostředí kulturního domu Dvorana ve Smiřicích.

Během tohoto pohádkového večera nás žáci svými nápaditými 
vystoupeními přenesli alespoň na malou chvíli zpátky do dětských let. 
Pohádkami, písničkami, tanečními vystoupeními nás pobavili. Dokázali 
nám i sami sobě, že díky nadšení, píli a týmovému duchu dokáží společně 

mnoho – vytvořit příjemnou atmosféru, vykouzlit úsměvy na tvářích 
diváků.

Program vyvrcholil slavnostním šerpováním deváťáků, kterým tak 
skončila jedna životní etapa.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na tomto krásném večeru: 
vychovatelkám, učitelkám a učitelům, účinkujícím, deváťákům 
a v neposlední řadě i vám divákům.

Těšíme se na další ročník.

DIVADLO JEDNOHO HERCE – KAREL IV.
 
Žáci 5. – 9. ročníků si v pátek 22. 9. 2023 připomněli život a dílo kralevice, 
krále a císaře Karla IV. Protože obsáhnout celý jeho život by bylo během 
jedné hodiny nemožné, zaměřil se vystupující vypravěč jen na některé 
zajímavé události a důležité momenty, které měly na život Otce vlasti 
zásadní vliv. 
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EXKURZE DO ZÁCHRANNÉ STANICE ŽIVOČICHŮ

Na svou první školní exkurzi vyrazili 3. 10. 2023 žáci 1. ročníku spolu se 4. A. 
Vypravili se do Záchranné stanice živočichů Pasíčka. Mnozí z prvňáčků 
zde poprvé spatřili živou lišku, divočáka, psíky mývalovité či výra. Od 
trpělivé průvodkyně se děti dozvěděly spoustu zajímavostí ze života zvířat 
na stanici včetně toho, proč se do stanice dostala – např. pštros byl 
nechtěný dárek. Čekání na prohlídku si děti rovněž užily – prolézaly sopku, 
hlavu dinosaura a kostru dalšího dinosaura vyhrabaly z písku. Exkurze 
se všem moc líbila, jen ta cesta byla na prvňáčky dlouhá.

 

METODA KRITICKÉHO MYŠLENÍ – STARTÉRY

Metodu kritického myšlení si vyzkoušela třída 5. A a touto metodou si ve 
vylosovaných skupinách zopakovala probrané učivo o vesmíru.

Práce byla rozdělena na 2. části:

PRVNÍ ČÁST:
1. Děti si vylosovaly 4 pracovní skupiny a své téma z vesmíru – PLANETY, 
 SLUNCE, MĚSÍC nebo HVĚZDY.
2.  Na dané téma měly doplnit 5 nedokončených vět o pravdivé infor-
 mace, na kterých se společně dohodly ve skupině.
3. Každá skupina dostala velkou čtvrtku, na kterou zadané úkoly splnila 
 a přidala k nim obrázky svého tématu.
4. Svůj výběr informací si navzájem prezentovaly ve skupinách a přidaly 
 re�exi spolupráce.

DRUHÁ ČÁST:
Tentokrát se děti rozdělily na dvojice a úkolem bylo výtvarně ztvárnit 
Sluneční soustavu.

ZÁVĚR:
Společně jsme vytvořili nástěnku skupinových prací a výtvarných prací 
dvojic.

Závěr za mne jako třídní učitelku dětí:
Celkem děti věnovaly práci 5 hodin. Dávám jim palec nahoru a gratuluji jim 
k velmi zdařilé práci. Jsem na ně pyšná.

HALLOWEEN VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ

V pátek 3. 11. 2023 ve školní družině probíhalo halloweenské odpoledne 
plné soutěží. V kostýmech duchů a strašidel nastoupily děti na stanoviště 
a plnými doušky si užívaly aktivit. Házely na plechovky, prolézaly 
pavučinami, skákaly přes překážky a lovily ze sklenic strašidelnou havěť. 
Třešničkou na dortu byla večerní stezka odvahy. Strašidelnou chodbou ve 
škole označenou svíčkami děti procházely ve dvojicích až k vrcholu 
stezky. Cílem bylo zpečetit svou odvahu podpisem na desce halloween-
ského kostlivce. Diskotékou a spaním ve družině jsme vydařenou akci 
zakončili. Pro nás vychovatelky bylo velkou odměnou to, že se dětem 
v sobotu nechtělo odcházet domů.



Letošní školní rok jsme zahájili se zcela zaplněnou kapacitou. Největší 
zájem nových uchazečů byl o hru na klavír a na keyboard. Velký zájem jsme 
také zaznamenali o studium výtvarného oboru. Do školního roku 
nastoupilo 35 nových žáků, kteří doplnili celkový stav 181 žáků v obou 
našich oborech. Zahájený školní rok byl pro nás také příležitostí 
k představení nového Školního vzdělávacího programu „Tvoříme 
s lehkostí, učíme s radostí“. Upravený vzdělávací program re�ektuje 
potřeby a možnosti naší nevelké školy, v hudebním oboru pak nabízí 
adekvátní možnosti žákům absolventských ročníků. Vzdělávací program 
byl podrobněji představen na zahajovacích rodičovských schůzkách a je 
též k nahlédnutí také na webové stránce školy. Nové příležitosti nabízí 
předměty kolektivní hudební praxe, kde kromě pěveckého sboru žáci 
navštěvují soubory strunných a dechových nástrojů. Nově má svůj soubor 
také oddělení populárních žánrů. Pro žáky dokončující studium prvního 
stupně a naplňující komplexní pro�l absolventa hudebního oboru 
umělecké školy byl zaveden hudební seminář, který je vyučován v blokové 
výuce. Předmětových novinek máme v tomto školním roce mnoho a po 
prvních měsících nás těší jejich dopad na výuku a přínos ve výuce. 

Hned v září připravil svůj první program pěvecký sbor a pravidelné 
koncerty ve školním sále zahájilo pěvecké oddělení v říjnu. Po celý 
listopad i prosinec jsme koncertovali prakticky každý týden. Za zmínku 
určitě stojí koncert žáků se sourozenci a s rodiči nazvaný Rodinné 
muzicírování. Adventní čas byl samozřejmě ve znamení koncertů 
a společného zpívání. Tradičně jsme se účastnili rozsvěcení svátečního 
stromu v Holohlavech, celostátního projektu Českého rozhlasu Česko 
zpívá koledy a řady dalších, nejen adventních koncertů. Samozřejmostí 
byl také tradiční Vánoční koncert ZUŠ v Kapli Zjevení Páně. Velkou 
pochvalu a uznání si zaslouží členky pěveckého sboru, které zažívají 
opravdu pestrý rok s velmi bohatým programem.

Program zaplněný koncerty jsme si v listopadu ještě obohatili návštěvou 
Státní opery. Pro členky pěveckého oddělení jsme připravili zájezd 
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s organizovanou prohlídkou budovy Státní opery, jejíž slavnostní 
znovuotevření po rekonstrukci (leden 2020), tak trochu zapadlo v pande-
mické době. Tato nádherná novorenesanční budova je skutečným 
skvostem a stojí za návštěvu. Samozřejmě nezůstalo pouze u prohlídky 
budovy, ale součástí zájezdu byla i návštěva večerního představení, 
romantické pohádkové opery Antonína Dvořáka Rusalka.

Těšíme se s Vámi na setkávání na školních koncertech, výstavách 
a připojujeme pozvánku na tradiční koncert učitelů, který je naplánován 
na 27. února 2024 v Kapli Zjevení Páně ve Smiřicích. 

Do nadcházejícího roku přeji jménem celého kolektivu Základní umělecké 
školy Smiřice vše dobré, pevné zdraví, krásné umělecké zážitky 
a následné pozitivní emoce. 

Ve Smiřicích 15. listopadu 2023

Jiří Pavlík
ředitel školy

Ze života základní školy SmiřiceZe života Základní umělecké školy Smiřice
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Předávání slabikářů

Ve čtvrtek 23. listopadu se v Erbovním sále konalo tradiční – v pořadí 
dvanácté – předávání slabikářů. Dvě třídy prvňáčků nacvičily krátký 
program, kterým uvítaly své rodiče a prarodiče. Nato jim jejich paní třídní 
učitelky Olga Marková a Marcela Marešová předaly jednu z nejdůležitějších 
knih – slabikář. Ale nebylo to zadarmo – děti musely předvést, jak už od září 
zvládly slabiky. Ovšem to nejlepší přišlo na konec – sladké počtení aneb 
nádherný dort skoro stejný jako papírové slabikáře! Však také chutnal 
skvěle!

Igráček, mončičák, stavebnice Merkur, vláčky, magická kreslící tabulka, 
plyšoví medvídci, jezevčík s tělíčkem ve tvaru harmoniky, panenky, 
leporela… Nostalgické vzpomínky doženou určitě nejednoho z vás, pokud 
navštíví výstavu KOUZLO HRAČEK, která probíhá až do 3. března 2024 
v Muzeu východních Čech v Hradci Králové.
 
Její autorkou je paní Věrka Dvořáčková ze Smiřic. Mezi exponáty jsou 
nejen hračky z její rozsáhlé sbírky, ale také zapůjčené z muzea, od přátel 
a vláčky, které sbírá její manžel. Jsou zde vystavené i hračky, s nimiž si 
autorka sama hrála.

Výstavu doplňují ilustrační dobové fotogra�e dětí s hračkami, průřezově 
od 50. let minulého století, které jsou vystaveny nejen v lapidáriu, ale i na 
přístupovém schodišti.

Za smiřickou knihovnu přejeme prvňáčkům, aby jim i další knihy, které je 
budou provázet životem, patřičně „chutnaly“ a aby v nich našli nejen 
zábavu, ale i poučení, a četbou si vytříbili svůj krásný rodný jazyk. Rádi je 
v naší knihovně přivítáme.

Ladislava Reichová

Pozvánka na výstavu Kouzlo hraček

Na vernisáži, která proběhla ve čtvrtek 9. listopadu, zahrály studentky 
smiřické ZUŠ Zuzana Cejnarová a Melánie Moníková se svou paní 
učitelkou Markétou Brádlovou.
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Ze života základní školy SmiřiceZprávy z mateřinky v Holohlavech

Největší změna v mateřince Holohlavy nastala v polovině období velkých 
letních prázdnin, jak již bylo zmíněno v předešlém čísle Zpravodaje, kdy 
jsem vystřídala na ředitelské funkci Renátu Smotlachovou, která 
v mateřské škole zůstává a jsme nadále kolegyněmi. Do nového školního 
roku 2023/2024 jsme vykročili ve stejném personálním obsazení. Rodiče 
dětí, které navštěvují mateřskou školu, určitě zaznamenali, že se naše 
mateřinka více zdigitalizovala, což umožnilo lepší komunikaci s třídními 
učitelkami. Od září jsme přešli na nový systém odhlašování a přihlašování 
jídel ve školní jídelně. První měsíc s novým systémem byl náročný jak pro 
rodiče, tak pro nás, a hlavně pro paní vedoucí školní jídelny. Důvodem, 
proč jsme udělali změnu, byla možnost obsluhovat přihlášky a odhlášky 
jednodušeji přes aplikaci, čímž se pro rodiče vše zjednodušilo.

Teď již nahlédneme, co v naší mateřince děti od září prožily a jaká témata 
nás provázela od nového školního roku. Nejprve jsme se adaptovali na 
třídách v nových kolektivech a přivítali jsme nově příchozí děti. Hned 
v polovině září jsme odstartovali projekt Se Sokolem do života. Počasí 
nám přálo, proto se sportovní disciplíny uskutečnily na školní zahradě. 
Děti si mohly vyzkoušet pět různých sportovních stanovišť, kdy všem 
dětským sportovcům byla za sportovní výkon předána medaile 
s diplomem a nachystány odměny od Sokola. 

Tradičně náš venkovní prostor před budovou mateřské školy začaly 
zkrášlovat výrobky rodičů a dětí z podzimní nesoutěže o skřítka 
Podzimníčka. Každým rokem nás čím dál více rodinné týmy překvapují 
fantazií a šikovností. Skřítkové nám předzahrádku zpestřovali do konce 
října. V září jsme stihli divadelní představení – Příhody lišky Bystroušky, 
které se uskutečnilo v mateřské škole. 

 
První víkend v říjnu jsme v sobotu vystoupili na Vítání občánků ve 
Smiřicích, kde předškolní děti přivítaly nové holohlavské a smiřické 
občánky. Mohli jste př�ít v neděli na Drakiádu pořádanou ve spolupráci 
s obcí a SDH v Holohlavech. Drakiáda přivítala téměř 70 zúčastněných. 
Nejprve se drakům do oblak nechtělo, ale ti, co vydrželi, těm se při 
trpělivosti podařilo vzlétnout. V první polovině října nám paní Mazúchová 
přivezla ukázat sovy a dravce, kdy si děti ptáky z blízka prohlédly 
a odvážnější je mohly i podržet v sokolnické rukavici. Dále k nám př�elo 
sférické kino, kde děti koukaly na animovaný vzdělávací �lm o životě 
stromů. Poslední říjnový den jsme oslavili Halloween a nezapomněli jsme 
ani na Dušičky. 

Listopadovým projektem v naší mateřince je známý svátek sv. Martina, 
celý týden jsme měli svatomartinský. Na začátku projektu jsme byli na 
návštěvě koní u pana Ing. Hájka. Za umožněnou prohlídku děti koňům 
přinesly dobroty jako tvrdý chléb, jablka a mrkve. V průběhu týdne 
jednotlivé třídy napekly pohoštění na hostinu. V pátek jsme projekt 
ukončili slavnostní hostinou v mateřské škole, zahráli si na šipkovanou 
s úkoly. Na školní zahradě hledaly děti obrázky koňů a podkov. Za nalezení 
všech obrázků dostaly drobnou odměnu. Po Martinovi k nám do mateřinky 
př�eli ze Zooparku Stěžery s výukovým programem Zvířata na dotek 
a loutkové divadlo Kozlík s pohádkou Dlouhý, Široký a Bystrozraký.

 

Pomalými krůčky jsme se dostali do data uzávěrky tohoto Zpravodaje 
a jen ve zkratce nastíním, co nás čeká do konce kalendářního roku. 
Př�ede k nám truhlář p. Kaněna, kdy si děti zazpívají písničky, dozví se věci 
o dřevě a jejich škůdcích a nakonec si každé dítě vyrobí vlastní krmítko pro 
ptáky. Poslední týden v listopadu máme tvořivé dílny pro rodiče s dětmi, 
kde děti přivítají rodiče adventními písničkami a rozsvítí stromeček před 
mateřskou školou. To bude předpremiéra „rozsvěcení lípy“ na 1. adventní 
neděli, kde děti vystoupí s vánočním programem a lípu rozsvítí. Určitě nás 
navštíví v prvním týdnu prosince mikulášská družina a pomalu si začneme 
chystat a připravovat vánoční besídku pro rodiče, která bude netradiční 
oproti letům jiným, než rodiče znají. 

Ve vánočním období rozsvítíme několik stromečků, ať tradiční či 
netradiční, proto Vám všem čtenářům a dalším přeji, ať máte mnoho 
důvodů zářit štěstím během svátků i v celém novém roce 2024.

Krásné a požehnané Vánoce plné lásky, radosti a pokoje. Ať se Vám splní 
všechna Vaše přání a ať prož�ete tento čas v kruhu rodiny a přátel v klidu 
a pohodě.

Bc. Gabriela Baluchová
ředitelka mateřské školy 
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Letos náš Ochotnický divadelní spolek OCHOS ze Smiřic úspěšně odehrál 
premiéru nové hry Postel pro anděla. Tato divadelní komedie se velmi 
líbila, takže ji určitě ještě budeme hrát. V létě jsme pro vás připravili 
Smiřické putování a příští rok bychom ho rádi znovu uskutečnili. Opět 
budeme hrát Živý betlém s doprovodem Pěveckého sdružení Cantus 
z Jaroměře v Kapli Zjevení Páně 25. listopadu.

Momentálně hledáme novou hru k nazkoušení, tak pokud by měl někdo 
zájem se k nám přidat, je ideální čas. Budeme rádi, když nás budete sle-

Projekt Za školním úspěchem se snaží dětem ze sociálně vyloučených 
rodin pomáhat s doučováním. Školní úspěch je pro tyto děti často 
nedosažitelnou metou. Cílem projektu je zvýšit možnost školního 
úspěchu těchto dětí pomocí pravidelného a podporujícího doučování. 
Příkladem toho je i rodina paní Jany:

S paní Janou a její dcerou jsem se setkal poprvé v lednu 2022. Rodina 
procházela krizí spojenou s častým stěhováním. To v kombinaci s distan-
ční výukou zapříčinilo, že dcera Jitka neustále začínala od znova (učivo 
i navazování vztahů). Jitka navštěvuje 2. třídu základní školy a je jí 8 let. 
Rodina byla vedle navštěvování Centra Semafor zapojena i do projektu 
Za školním úspěchem. 

S rodinou jsem začal pracovat na nastavování denního režimu, který jí 
chyběl, a také na aktivizaci matky v oblasti školní přípravy dcery. Pro 
úspěšnou spolupráci je důležité, aby rodič věděl, jak dítěti učivo a pravidla 
předávat, ideálně zábavnou, pro dítě př�atelnou formou. Nápomocná 
v tomto procesu byla zejména pracovnice projektu Kristýna. Rodinu 
navštěvovala pravidelně 2x týdně na hodinu a půl a s Jitkou probíraly 
zameškané učivo. Na Jitce bylo patrné, jak velké mezery ve vědomostech 

dovat na Facebooku, Instagramu nebo na našich webových stránkách 
www.ochos.cz, kde dáváme nadcházející představení a nové informace.

Nově je otevřený kroužek Dramaťák s OCHOSem pod DDM, který vedou 
členky spolku Tereza Frýdlová a Marcela Michálková. Pomáhá jim Jaruška 
Kozová, která dlouhá léta dramatický kroužek ve Smiřicích vedla a je 
Andělem v našem spolku. Moc nás těší zájem o divadlo a že nám roste 
nová generace herců.

OCHOS

má v důsledku častého nepřipojování se na distanční výuku. Limity byly 
zejména v psaní a čtení, které jsou zásadní pro výuku v dalších ročnících. 
Pracovnice Kristýna ve spolupráci se základní školou, kterou Jitka 
navštěvuje, intenzivně pracovala na tom, aby své „mezery“ dohnala. Za 
5 měsíců spolupráce se podařilo dohnat učivo na takovou úroveň, aby 
Jitka byla schopná držet krok se spolužáky. Projekt Za školním úspěchem 
byl proto v rodině ukončen. Centrum Semafor dále pracuje s matkou na 
udržení nově získaných kompetencí.

Zaujal Vás tento projekt? Chtěli byste být jeho součástí a zapojit se do 
spolupráce s rodinami, kde sociálně znevýhodněné děti dostávají 
možnost zažít školní úspěch? Podívejte se na naše webové stránky 
https://www.salinger.cz/dalsi-aktivity nebo kontaktujte koordinátora 
projektu na centrum.semafor@salinger.cz

Jaroslav Ludvík, DiS.
Vedoucí Centra Semafor

Tento projekt je �nancován z prostředků dotačního programu
MPSV Rodina.

Divadelní ochotnický soubor OCHOS Smiřice

Projekt Za školním úspěchem pomáhá
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10. 1. 2024 od 17 a od 19:30 hodin – TALKSHOW TOMÁŠE MAGNUSKA NA 
CESTÁCH
Veřejné natáčení talkshow producenta, režiséra a herce Tomáše 
Magnuska a jeho hostů pro televizi A11.
Dvouhodinová Talkshow Tomáše Magnuska na cestách je zábavný pořad, 
ve kterém si moderátor postupně zve čtyři hosty, se kterými v minulosti 
točil či vystupoval. Talkshow se nese ve velmi přirozeném a upřímném 
duchu. Není to klasické vyprávění o začátcích kariéry osobností. Je to 
o společných zážitcích, názorech, trapasech, ale i snech lidí, kteří ve svém 
životě něco dokázali, či se snaží ještě dokázat. Vedle sebe sedí legendy 
i mladí lidé na začátku kariéry.
KD Dvorana – vstupné 100 Kč, snížené (ZTP, studenti, senioři) 50 Kč. 
Vstupenky již v prodeji pouze osobně v Městském informačním centru 
ve Smiřicích (přízemí budovy městského úřadu).

20. 1. 2024 od 20 hodin – PLES KULTURNÍHO STŘEDISKA DVORANA 
A DIVADELNÍHO OCHOTNICKÉHO SPOLKU OCHOS SMIŘICE
Tradiční ples pořádáme tentokrát se smiřickými ochotníky, kteří se 
postarají o zpestření programu svým vystoupením, dále vás čeká ukázka 
výrazového tance. K poslechu a tanci zahraje kapela Jana Staňka.  
KD Dvorana – vstupné 220 Kč. Vstupenky již v prodeji pouze osobně 
v Městském informačním centru ve Smiřicích (přízemí budovy městské-
ho úřadu).

24. 2. 2024 od 20 hodin – DISCOPLES 
Další ples v režii Kulturního střediska Dvorana. V první části zahraje kapela 
Olympic revival band, druhou části Vás budou provázet diskotékové hity, 
které pro Vás vybere dýdžej Láďa Vaško.
KD Dvorana – vstupné 250 Kč. Vstupenky již v prodeji pouze osobně 
v Městském informačním centru ve Smiřicích (přízemí budovy městského 
úřadu).

2. 3. 2024 od 14 hodin – DĚTSKÝ KARNEVAL
Dětský karneval VOSA JEDE. Pořad plný soutěží, písniček a další zábavy. 
KD Dvorana – vstupné děti 40 Kč, dospělí 70 Kč

23. 3. 2024 od 20 hodin – MYSLIVECKÁ ZÁBAVA
KD Dvorana – vstupné 250 Kč, předprodej od poloviny února
(p. Hojný, tel. 604 457 033)

duben – ZÁTIŠÍ S LOUTNOU 
Tři sourozenci, ž�ící pospolu v pražské vilce a poskytující vzdálené 
příbuzné z Ukrajiny zázemí, získají díky dřívějším kontaktům jako dědictví 
obraz významného kubistického malíře Emila Filly. Jelikož ale, jak známo, 
neštěstí nechodí po horách, ale po lidech, záhy se do vilky dostaví 
nevítaná návštěva schopná jim získanou cennost obratem ruky zase 
odebrat. Podaří se sourozencům uhájit z nebe spadlou vzácnost před 
nenasytnou exekutorskou mašinerií?
Divadelní komedie Jaromíra Břehového v podání Divadelního spolku 
Krakonoš z Vysokého nad Jizerou. Ve Smiřicích není soubor neznámý, 
v roce 2018 již u nás úspěšně vystoupil s komedií Sborovna od stejného 
autora.
KD Dvorana – termín a datum prodeje je v jednání

12. 4. 2024 od 18 hodin – PETR FEJK, JAK SE DĚLÁ ZOO
Autorské čtení z knihy JAK SE DĚLÁ ZOO bývalého dlouholetého ředitele 
Zoo Praha.
Dvouhodinová talkshow plná výjimečných zkušeností a příběhů se 
zajímavými zvířaty a lidmi, doplněná o projekci unikátních fotogra�í 
a zakončená autogramiádou a prodejem knih s osobním věnováním.
Petr Fejk bude vyprávět o těžkých začátcích, o povodni a o tom, jak se ze 
staré zoo stala jedna z 10 nejlepších na světě. 
KD Dvorana – vstupné 100 Kč

SMIŘICKÉ SVÁTKY HUDBY 2024
velikonoční část od od 9. 3. do 6. 4. 2024 v Kapli Zjevení Páně
(pozvánku na festivalové koncerty najdete na str. 1)

19. 4. 2024 od 19 hodin – TRAVESTI SHOW ALL INCLUSIVE BIBIONE
Nejúspěšnější česká travesti show TECHTLE MECHTLE přiváží novou 
divadelní show „ALL INCLUSIVE BIBIONE“. Co všechno se může stát, když 
se typicky česká rodina na úsporném režimu vypraví na cestu do Bibione, 
aby poprvé v živote viděla moře? Mají si vůbec manželé po 36 letech 
soužití na společné dovolené ještě co povědět? Podaří se jim oživit při 
západu slunce jiskru jejich skomírajícího vztahu anebo zbytky jejich 
vzájemného pochopení zmizí na vždy na dně moře mezi chaluhy 
a chobotnice? 
KD Dvorana – vstupné 450 předprodej, na místě 490 Kč. Vstupenky již 
v prodeji pouze osobně v Městském informačním centru ve Smiřicích 
(přízemí budovy městského úřadu).

1. 5. 2024 od 13 hodin – VÍTÁNÍ MÁJE S HRADECKEM
Tradiční akce pro celou rodinu na nádvoří smiřického zámku, tentokrát 
s Vodníkem Pěnkavou a jeho družinou. Na děti čekají vodnické pohádky, 
povídání o rybách a životě u vody a zábavné kejklířské vystoupení 
vodnických synků. 
Další program je ještě v jednání. Vstup na akci je volný.

18. 5. 2024 od 17 hodin – SBOROVÝ KONCERT K ROKU ČESKÉ HUDBY
V Kapli Zjevení Páně vystoupí Pěvecký spolek Jizeran Semily, Pěvecký 
sbor Hron Náchod a Smíšený pěvecký sbor SMETANA Hradec Králové.
Vstupné 250 Kč, prodej vstupenek od 4. 3. 2024. 

24. 5. 2024 – DASHA A PAJKY PAJK
Dasha, charismatická a osobitá zpěvačka s nezaměnitelným hlasem, 
zazpívá za doprovodu své dvorní kapely Pajky Pajk Quintet své oblíbené 
skladby všech žánrů od popu přes funky, soul až k muzikálovým melodiím. 
Dokonalý hudební zážitek zaručuje kromě zpěvu také výběr skvělých 
hudebníků, kteří Dashu doprovází – dirigent, skladatel a pianista Martin 
Kumžák (autor všech aranží k písním Dashy i Stardance od začátku 
projektu), Martin Lehký (basa), Tomáš Brožek (bicí), Pavel Plánka 
(perkuse) a Peter Binder (kytara).
Velké nádvoří smiřického zámku – vstupné 500 Kč sezení, 350 Kč stání 
(prodej od 4. 3. 2024)

8. 6. 2024 od 10 do 22 hodin
INTERNATIONAL FOOD & MUSIC FESTIVAL SMIŘICE 
2. ročník festivalu mezinárodní hudby a gastronomie opět přinese skvělou 
hudbu jak české, tak zahraniční provenience, ale i pestrou nabídku 
občerstvení a nápojů. Program pro vás v tuto chvíli chystáme. 
Náměstí Míru – vstup volný

15. 6. 2024 od 19 hodin – KONCERT GENERACÍ
Účinkují: Kristýna Brzková a Rozárie Brzková (zpěv), Vlastimil Kovář 
(varhany), Klaudie Škárková (lesní roh) a Roman Škárka (příčná �étna).
Kaple Zjevení Páně – vstupné 150 Kč (prodej od 4. 3. 2024)

červenec – PIVNÍ POHODA (termín je v jednání)
4. ročník festivalu dobrého piva, jídla a hudby na nádvoří smiřického 
zámku – ochutnáte pivo z malých řemeslných pivovarů, street food, 
program doprovodí hudební vystoupení.

Není-li u jednotlivých akcí se vstupným uvedeno jinak, probíhá prodej 
vstupenek prostřednictvím vstupenkového portálu SMSticket 
(www.smsticket.cz). Osobně si můžete vstupenky zakoupit v Městském 
informačním centru ve Smiřicích (přízemí budovy městského úřadu) ve 
dnech pondělí a středa od 8 do 11:30 a od 12:30 do 17 hodin. 

Podrobnosti k akcím naleznete na webu města www.mestosmirice.cz  
v kalendáři akcí pod odkazem Kultura a volný čas. 

Těšíme se s Vámi na viděnou.

Ladislava Reichová
vedoucí Kulturního centra a knihovny Smiřice

Pozvánky z Kulturního střediska Dvorana
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Ze života základní školy SmiřiceSbor Smetana a jeho turné po USA

Smíšený pěvecký sbor Smetana Hradec Králové úspěšně absolvoval 
turné po státu Florida ve Spojených státech amerických.

Zpěváci sboru vycestovali za „Velkou louži“ v termínu od 24. 10. do 
1. 11. 2023. Sbor využil nabídky pastora, pěvce a učitele zpěvu Michala 
Šusta, který turné zrealizoval, a díky němu mohl sbor vystoupit v někte-
rých �oridských lokalitách a užít si příjemné chvíle strávené na Floridě.

Sám Michal Šust koncerty doprovodil mluveným slovem a vystoupil sám 
též se sborem nebo se svou rodinnou formací Šust trio. Jejich vystoupení 
bylo velkým zpestřením pro posluchače a samotné zpěváky. Vystoupení 
všech účinkujících byla odměněna vřelým a dlouhotrvajícím potleskem. 
Zpěváci měli dále výjimečnou příležitost poznat krásy Floridy (pláže, 
města, buše s rozmanitou faunou a �órou aj.).

Smíšený pěvecký sbor Smetana Hradec Králové v letošním roce zcela 
výjimečně o Vánocích ve smiřické kapli nevystoupí.

Slyšet jsme jej ale mohli 15. září t. r., kdy společně s varhaníkem panem 
Václavem Metodějem Uhlířem vystoupili na bene�čním koncertu v Kapli 
Zjevení Páně. Výtěžek z něj byl určen na podporu výstavby lůžkového 
hospice ve Stěžerách, který bude realizovat Oblastní charita Hradec 
Králové. 

Pořadatelé koncertu – město Smiřice a Oblastní charita Hradec Králové 
– srdečně děkují všem dárcům, kteří do pokladničky během koncertu 
přispěli částkou 13 100 Kč. Ze srdce děkujeme i interpretům Smíšené-
mu pěveckému sboru Smetana a panu Václavu Metodějovi Uhlířovi.

Pěvecký sbor Smetana děkuje M. Šustovi za organizaci turné, dále by 
chtěl poděkovat Jiřímu Tůmovi ml. a st. za pomoc při přípravě a samotné 
realizaci turné.

Sbor zve své posluchače na vánoční koncerty, které se uskuteční v tomto 
roce. Termíny a podrobnosti k jednotlivým vystoupením jsou uvedeny na 
webových stránkách sboru www.sbor-smetana.cz.

Těšíme se na setkání s vámi. 

Hana Juričková, předsedkyně SPS Smetana HK
Jan Jiráček, sbormistr SPS Smetana HK

Foto: Vladimír Sladký
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COFFEE & BISTRO WOOD RODOV
 

V samém závěru října bylo po několikaměsíční rekonstrukci otevřeno 
v Rodově v objektu bývalých potravin nové Coffee & Bistro Wood Rodov. 

V nabídce bistra najdete italskou kávu Bonomi, limonády od farmářky 
z Krkonoš, čepované pivo (Hradecký Klenot a Plzeň), moravská i zahra-
niční vína, destiláty. K jídlu je připraveno vždy něco sladkého ke kávě 
a také nějaká dobrota k pivu – domácí nakládaný camembert, nachos 
se sýrovým dipem, utopenec nebo třeba chlebák (čerstvý obložený 
chleba) a další speciality. Gurmáni zde naleznou i hmyzí dobroty. To vše si 
můžete nechat zabalit s sebou, společně s několika druhy craftového 
piva. 

SMYSLOVÉ RODOVÁNKY
 

Další počin k obohacení života v Rodově se chystá v prostorách bývalé 
knihovny v budově bývalé školy. Po rekonstrukci zde naleznou své zázemí 
děti v kroužku nazvaném Smyslové Rodovánky. 

Proč zrovna Rodovánky? Zní to jako radovánky a co se vám vybaví, když se 
řekne slovo radost? Jsou to právě radovánky, veselost, hýření a hraní! To 
vše je v dětském světě velmi důležité pro jeho zdravý rozvoj. Tak pojďte se 
společně radovat a užít si hraní všemi smysly!

Na co se mohou děti s rodiči těšit:
 

• Smyslový kroužek jednou týdně.
• Několik stanovišť s různými smyslovými materiály  – děti si vyzkouší 
 různé materiály suché i mokré.
• Každý týden jiné téma v návaznosti na svátky a roční období.
• Příjemná a bezpečná atmosféra.
• Spojení s principy montessorri pedagogiky.
• Rodič se učí být pozorovatelem svého dítěte a navnímat přirozenost 
 zapojení smyslů.
• Rodič je zodpovědný za své dítě, ale do hraní nezasahuje.

Co smyslohraní přináší:
 

• Trénink jemné a hrubé motoriky.
• Rozvoj slovní zásoby.
• Učení se sociálně emočním situacím.
• Rozvinutí schopnosti spolupráce s ostatními.
• Získávání nových informací a díky zapojení smyslů lepší uložení 
 a snazší vybavení z paměti.
• Relaxaci a uvolnění.
• Zvyšuje pozornost a soustředění, ponoření se – tzv. �ow.
• Rozvoj fantazie a kreativity.
• Učení se řešení problémů.
• Seznámení se s principy fyzikálních zákonů.
• Být sám sebou.
• Kontakt se svým prožíváním.

Provozovatel bistra plánuje několikrát do měsíce i kulturní a doprovodný 
program – koncerty, �lmy, promítání sportovních utkání, deskové hry, 
venkovní grilování apod. První kulturní vlaštovkou bylo posezení při 
kytarách v sobotu 18. listopadu. 

Bistro se také stalo výdejním místem Zásilkovny.

A kdy můžete bistro navštívit? Pro začátek je provozní doba pondělí, 
středa, čtvrtek a neděle od 11 do 20 hodin, v pátek a v sobotu od 11 do 
20 hodin, v úterý je zavřeno. Nabídku bistra a akce, které se v něm budou 
konat, najdete na Facebooku.

Jak a kde bude kroužek probíhat
 
Děti se svým doprovodem se budou scházet v budově staré školy 
v místnosti bývalé knihovny jednou týdně, kroužek bude trvat přibližně 
60–75 minut. Celý prostor pojme 8–10 dětí, počítáno je s jednou osobou 
jako doprovodem. Sociální zařízení je k dispozici v objektu.

Při slavnostním otevření bistra se uskutečnilo ukázkové hraní, na všech 
dětech, které se zapojily, bylo vidět, že se jim aktivity zalíbily. 

Smyslové Rodovánky můžete sledovat na Instagramu.

Zprávy z Rodova
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Ze života základní školy SmiřiceSbor dobrovolných hasičů Smiřice

Než by jeden sirkou škrtnul a k tomu sfoukl plamen svíčky, další rok utekl 
jako voda a my jsme tu s dalšími zprávami o naší činnosti.

Ačkoli se primárně zaměříme na to, co jsme prováděli v roce 2023, 
musíme zmínit závěr roku předchozího, protože vydání Zpravodaje 
v prosinci naši poslední činnost v daném roce nepobere. Tak ono 
popravdě nebylo žádné vzrůšo, díkybohu! Fiktivní listopadové cvičení 
v Daniscu zaměřené na zásah při úniku nebezpečné látky si odbyli naši 
profesionální kolegové z Jaroměře a z centrální stanice Hradec Králové. 
Cvičení v Daniscu vždy trochu pozdvižení mezi veřejností vyvolá, nicméně 
ono vzrušení je ohraničeno křižovatkami do Mlýnské ulice a na sídliště 
Gen. Govorova, u pokladen v prodejně potravin už vládne klid, narušený 
pouze pípáním skenerů na čárové kódy.

Malinko víc adrenalinu a prosté lidské zvědavosti vyvolal na Štědrý den 
krátce po půl šesté večer příjezd hned sedmi požárních vozů (včetně toho 
pro zásahy ve výškách) ke Kapli Zjevení Páně. Požární čidla si nemohla 
vybrat lepší hodinu k probuzení k planému poplachu, takže řízky neřízky, 
salát nesalát, vyjet se muselo. Úplně to vidíme jako v kině: malý Ježíšek 
z obrazu na hlavním oltáři už má dost darů, které mu nosí jeho 
obdivovatelé, a poněkud znuděn tím procesím, v náručí mamky Marie, 
které také únavou padají víčka, šeptne: „Svatý Floriáne, co říkáš, nějakou 
uniformu by to chtělo, auto jsem letos k Vánocům také ještě žádné 
nedostal…“ A tak stejně jako v pohádce Anděl Páně, kde svatí vyslyší 
prosby Petronelovy, svatý Florián polechtá čidla a do několika minut tmu 
kolem našeho barokního svatostánku proříznou ostrá světla majáků 
a nastává ta pravá oslava Vánoc. Petronel s Uriášem se chechtají na kůru 
a Bůh Otec, který jinak z vršku oltáře sesílá na zem holubici, posílá 
Ježíškovi vzdušný pohlavek… Tak kdyby pan Strach chtěl režírovat trojku 
oné populární pohádky, námět bychom měli.

No a úplný závěr roku 2022 patřil tradičně kondiční jízdě v režii 
SDH Dubenec, která se jela v dopoledních hodinách 31. prosince. V kolo-
ně, která urazila 56 km přes 3 města a 19 vesnic, jelo celkem 53 vozidel 
patřících 26 jednotkám SDH a v nich sedělo 315 hasičů. Jízda začínala 
v 7:30 u hasičské zbrojnice v Dubenci, kolona se vydala přes Lanžov, Bílé 
Poličany, Miletín, Zábřezí–Řečice, Bílou Třemešnou do Dvora Králové na 
parkoviště k ZOO, kde byla v 10:15 ukončena společným focením. Jakkoliv 
je tato jízda velkou atrakcí zejména pro přihlížející diváky, cílem je 
procvičení spolupráce mezi jednotkami sborů dobrovolných hasičů dle 
připraveného itineráře. Jízda prověřila zejména komunikaci mezi vozidly, 
řidičské dovednosti a dodržování předem daného časového plánu.

No a jsme v roce 2023 a kdeže my jsme to řádili?

- 6. 4. v holohlavském obchodě zazlobila zářivka a trošku si zazkratovala, 
 tak se jí jelo domluvit
- 15. 5. jsme odstraňovali strom, který spadl na chodník na sídlišti 
 Gen. Govorova
- 27. 5. hořela tráva za benzínovou čerpací stanicí v Černožicích podél 
 železniční trati na ploše cca 10 x 30 m (tráva se vznítila od jiskry 
 z parního vlaku)
- 29. 5. a znovu Černožice, tentokrát požár balíků slámy – zasažena byla 
 asi dvacítka balíků, které se nacházely jen několik metrů od železniční 
 trati. Požár se pomocí několika vodních proudů podařilo zkrotit ještě 
 před průjezdem dalšího vlaku. Hasičům pomáhal i majitel, který 
 rozhrnoval balíky slámy pomocí nakladače, aby mohly jednotky 
 dohašovat jednotlivá ohniska. Na místě zasahovalo celkem šest 
 jednotek hasičů, profesionální ze stanic Jaroměř a Hradec Králové – 
 Pražská a JSDH Smiřice, Jaroměř, Černožice, Holohlavy.
- 3. 6. hořelo osobní auto v Rodově
- 8. 6. jsme se společně s dalšími složkami integrovaného záchranného 
 systému zúčastnili pátrání po pohřešované osobě v lese u Lejšovky
- 12. 6. hořela louka na Trotině 
- 11. 7. se vzňalo strniště na Libinách u Jaroměře. Zasažena byla plocha 
 o velikosti 100 x 100 m². 
- Třikrát v průběhu třech týdnů jsme krotili uniklé kapaliny z osobních aut 
 12. 7. olej (Palackého ulice), 21. 7. pohonné hmoty (Rodov) a 4. 8. olej 
 (opět Palackého ulice). 
- 11. 8. jsme byli krátce před polednem společně s dalšími třemi 
 jednotkami přivoláni k požáru domu s třemi bytovými jednotkami 
 v nové části Rodova. Oheň zachvátil celou střechu, na které byly 
 umístěny fotovoltaické panely. Zničena byla nejen celá střecha, ale 

 oheň se šířil za sádrokartonovými stěnami v elektrických rozvodech. 
 Oheň a velké množství vody použité ke zdolání požáru dřevostavbu 
 zcela poničilo. Naše jednotka pak na místě setrvala až do šesté hodiny 
 ranní a hlídala požářiště.
- 22. 8. v odpoledních hodinách jsme prováděli kropení sluncem 
 vyhřátých komunikací, když jsme byli odvoláni do Komenského ulice, 
 kde se vzňaly túje před panelákem. I když túje hoří safra rychle, byli 
 jsme rychlejší a většinu zeleně jsme zachránili. Možnou příčinou požáru 
 byl zřejmě nedopalek cigarety. 
- 3. 10. jsme do půlnočních hodin pomáhali na území celého města 
 a v Rodově likvidovat spadlé stromy, které po sobě zanechala prudká 
 bouřka.
- 15. 10. došlo k samovznícení obsahu silážní jámy na pile �rmy Rampas.

Každoročně spolupracujeme se spolky, �rmami a školami ve městě 
a okolí na různých akcích. Místnímu Českému svazu ochránců přírody 
jsme v březnu opět asistovali při vynášení Morany (to kdyby se té 
smrtholce na poslední chvíli ještě zapálila lýtka víc, než je zdrávo), 
fotbalistům jsme zase zajistili vatru při tradičním pálení čarodějnic (jako 
že jsme ji pohlídali, vy škarohlídi, naše manželky a přítelkyně to přežily 
bez úhony).

U Apače jsme letos na Den dětí př�eli předvést naše zásahová auta 
(vyšplhat se do kabiny cisterny je prostě o level – nebo možná o dva – lepší 
zábava než zdolat prolézačku), a tamtéž při ukončení prázdnin jsme 
vyprázdnili zásobník na pěnu, aby se přítomné děti pořádně vyřádily, 
zatímco maminky (babičky) smutně konstatovaly „bože, to naše dítě bude 
zase jako prase…“ Ukázku zásahu jsme předvedli v Hubílese na akci 
Loučení s létem na konci prázdnin (pěna pro děti také nechyběla). 
V Hubílese jsme ale byli už v dubnu, kde jsme dětem z místní Skřítkovy 
školky předvedli, jak si umíme poradit s ohněm. Ještě že tomu malému 
potěru ke štěstí stačí malá hromádka dřeva…

Zúčastnili jsme se i dalších kulturních akcí – v červnu proběhl na náměstí 
festival hudby a jídla International food & music festival Smiřice, kde jsme 
fungovali jako požární dozor a zároveň jsme zabavili děti na hřišti. V srpnu 
pak místní ochotníci uspořádali akci Smiřické putování, kde jedna ze 
zastávek byla i naše hasičská zbrojnice – děti si u nás mohly vyzkoušet, jak 
se trefí proudem vody z hadice (no dobře, tak hadičky) do terče. 



V letošním horkém létě jsme opět s Emilkou vyjížděli do ulic města 
a zkrápěli ulice vodou. Těm, kterým se nám podařilo lehce namočit oděv, 
se omlouváme, snad nedošlo k žádným újmám.
 
Tradičně jsme posloužili při jízdě parního vlaku 27. května a napojili 
žíznivou lokomotivu. Ano tu, která pak způsobila vznícení trávy u Černožic, 
což zmiňujeme výše. (Kontrolní otázka pro pamětníky – vzpomínáte na 
dobu, kdy ještě jezdily vlaky tažené parními lokomotivami, že okolí tratí 
bylo často vypálené?)

V letošním roce jsme tradiční červnový Memoriál Václava Kubína 
nepořádali a neúčastnili se ani jiných soutěží. Pozváni jsme však byli na 
oslavy 141. výročí založení SDH ve Stěžerách.

Pokračuje naše spolupráce s kolegy z partnerského polského města 
Boguszów-Gorce. V květnu jsme byli pozváni na jejich oslavy svatého 
Floriána, my jsme je k nám na oplátku pozvali 10. července, kdy jsme pro 
ně uspořádali výlet do Mladé Boleslavi do Muzea Škody.

Bogušovští kolegové nás 18. listopadu pozvali na výcvik jízdy hasičských 
vozidel v terénu, kterého se zúčastnily jak státní, tak dobrovolné hasičské 
sbory z oblasti Walbrzych a Kamienna Góra. Praktickému výcviku 
předcházela teoretická část pod vedením instruktorů z polské Národní 
nadace sborů dobrovolných hasičů. Během samotných jízd si posléze 
řidiči vozidel v náročném terénu bývalého kamenolomu zdokonalili 
techniku jízdy, kdy vozidla (terénní čtyřkolky nebo těžké cisterny) 
překonávala terénní překážky, bahnité nebo písčité úseky. Náročný 
kopcovitý terén plně prověřil, co vše zvládnou pohony všech vozů. 
Nechyběl ani nácvik vyprošťování vozidel pomocí lan nebo ručního nářadí. 
Náročnou prověrku naše Emilka zvládla na jedničku a my jsme velmi rádi – 
a moc děkujeme našim polským kolegům, že jsme se této akce mohli 
zúčastnit.

V minulém roce jsme se zmínili, že se naše členská základna moc 
nerozrůstá. Možná nám ale letos začalo svítat na lepší časy – provedli jsme 
nábor dětí a světe, div se, tomu malému hasičskému potěru se u nás líbí 
a týden od týdne se schůzek zúčastňuje více dětí – aktuálně osm. Schůzky 
malých adeptů pod vedením Tomáše Motyčky, Karla Šusta a Mirky Bačové 
se konají každou sobotu od 9 hodin. Děti se učí základy hasičiny, tedy umět 

spojit hadice, nějaký ten uzel uvázat, technické značky, a postupem času 
přidáme základy zdravovědy a prevenci proti požáru. Pokud dětem jejich 
zápal pro hasičskou práci vydrží, máme v plánu i nějakou tu soutěž.

 

Náš vozový park tvoří od roku 2019 cisterna Emilka (Tatra 815 CAS) 
a dodávka renaultka Šárka (DA10-L1MS na podvozku RENAULT MASTER). 
Samo sebou ty dvě krasavice rádi předvádíme, který chlap–hasič by se 
taky se svou motorovou babou nepředvedl… Se Šárkou jsme byli letos 
pozvaní �rmou MOTOTRUCK na veletrh PyroCar 2023, který se konal ve 
dnech 18. a 19. srpna na letišti v Přibyslavi. Na největším setkání 
hasičských automobilů v ČR byla Šárka předváděna v expozici �rmy 
MOTOTRUCK, která ji městu dodala.

Věnujeme se nejen údržbě vozidel, ale i našeho zázemí. Letos proběhla 
velká renovace naší klubovny a šaten. V klubovně byla vyměněna podlaha, 
původní dřevěné obložení nahradil sádrokarton, stěny byly vymalovány 
a instalována byla nová světla. V šatnách pak byly provedeny �rmou 
KORLEN izolační injektáže do základů.

A na závěr tu máme náš evergreen, aneb bezpečné parkování vozidel 
umožňující bezproblémové projetí vozidel IZS. Psali jsme o tom už loni, 
předloni, předpředloni … myslíte, že se něco změnilo? Nejste naivní, my 
víme. No nic moc. Kdo chce vidět, tomu se stačí projít ulicemi, ani nemusí 
mít pásmo, aby si změřil bezpečné tři metry. Má cenu ještě něco víc 
dodávat, aniž bychom metali hrách o zeď?

Pevně doufáme, že do konce roku snad už žádný červený kohout 
nezakokrhá a větrné pohromy se nám vyhnou, takže v plánu je pouze 
tradiční silvestrovská kondiční jízda s SDH Dubenec a jinak pohoda – jazz. 

Jo, že vám tady ještě něco chybí? Jako jestli jsme zase zachraňovali 
kočku? Tak ne, přátelé… Nemůžeme letos sloužit žádným dojemným 
příběhem. Jediný zásah u kočky (a zvířete vůbec) nám totiž 28. září 
vyfoukli kolegové profíci, když jednu takovou zachraňovali ze studně.

A teď už je to fakt všechno, milí čtenáři.

Než se ale rozloučíme, je třeba poděkovat těm, kteří nám v průběhu roku 
pomohli – městu Smiřice a �rmě KORLEN s.r.o.

Přejeme Vám klidné prožití Vánoc a rok 2024 plný pohody, štěstí, zdraví. 
A jak by možná řekla Saturninova teta Kateřina: Nehaste, co vás nepálí 
(maximálně žízeň), poněvadž z malé jiskry velký oheň bývá, pamatujte, že 
oheň je dobrý sluha, ale zlý pán a kdo chce oheň míti, musí i dým snášeti.

Váš Sbor dobrovolných hasičů Smiřice
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A je to…
 

Od našeho posledního příspěvku v tomto světoběžníku uplynul celý jeden 
rok, a to jako voda. Nejsem si jist, jestli na předchozí témata plynule 
navážu, každopádně v kruzích ochranářských se toho událo zas o něco 
víc. Snad se tyto články stanou alespoň nějakým poselstvím, záznamem 
pro budoucí generace, že jsme se v našich končinách na tu naši přírodu 
úplně nevybodli. Nevybodli ani na osvětu a snahu zapojit širší spektra 
veřejnosti. Takže vy, co to čtete za sto let nebo nyní, berte následující 
řádky alespoň jako inspiraci, jak se dá zatočit s prokrastinací.

Pro potěšení nejen sebe samého nesebestředného a mých drahých 
kolegů a kolegyň, bych rád vypíchl několik pozitivních událostí, zejména 
těch, kterých se mohli zúčastnit i místní patrioti.

Dáme si trojku…
 

Tak třeba taková tohtoroční jarní uklízečka města nedopadla vůbec 
špatně. Až na zapomenutou účast některých horlivě přihlášených, stává 
se nám z toho takový nešvar, jsme si to všichni nádherně užili. A šlo to i bez 
kolotočů a cinkrlátek, bez párků a netradičních pochutin. Vono u toho 
uklízení moc jinýho dělat nejde, protože s tím nikdo nechce strávit celej 
den. Bolej z toho záda a svádí se boj s egem. Jo vylézt z teplýho 
víkendovýho hnízdečka a jít po čuňatech uklízet bordel a vůbec se 
promenádovat po městě s pytlema, to chce kuráž. Není čas se ptát kdo je 
kdo a proč se na to raději nevyhulit. Rukavice, pytle, stanovený úsek 
a mrskáme sebou. Tak za tu účast díky i týmu z místní fabriky, dětem 
i jejich rodičům, jedincům, kteří si to dali sólo dřív či později, každopádně 
i statečnému Jardovi, kterej se pustil i do uličky hanby okolo podchodu 
pod tratí na Zderaz. Škoda, že tam ještě do dneška město neinstalovalo 
námi požadovaný odpadkový koš, alespoň symbolicky. Nepořádek zde 
nedělají jen místní, ale i projíždějící řidiči. Moderní společnost? Takže lidi, 
ahoj zjara…

To taková výsadba rodové aleje, to je jiný kafe. Letošní třetí ročník 
zdokonalen, ještě tedy s drobnými prohřešky jednotek účastníků, ale to 
vypilujeme další rok. Společnými silami jsme v předjaří vysadili 
17 vysokokmenných hrušní, ty jsme pak při podzimním slavnostním 
obřadu s rodiči zasvětili jejich dětem, našim nejmladším rodákům. Takže 
takhle! Máš děcko? Chceš zasadit strom? Tak se k nám přidej a pomáhej 
s námi vracet do zdejší krajiny ovocné stromy, z kterých budou mít užitek 
nejen lidé, ale i celá řada němých obyvatel zdejší přírody. Už teď se 
chystáme na další etapu, která bude nádherně slivoňová. Neváhej, 
kapacity se pozvolna naplňují.

Naši jarní smiřickou trojku uzavírá jedna z dnes už tradičních parádních 
sešlostí. Tou je vynášení Morany, ano, i tento rok. Pro nás to znamená 
nejen dohled nad hladkým průběhem obřadu, taky tu zimu pořádně 
vystrojit a udělat jí kebuli. Každej se do toho nehrne, proto se chystáme 
zrevidovat možnosti, jak tuto prastarou tradici lépe přizpůsobit místním 
poměrům a možnostem zapojení dalších nadšenců. Byla by škoda tohle 
vypustit. Naše Morana byla doposud široko daleko nepřehlédnutelně 
jedinečná. I díky vaší hojné účasti. Když tuhle vy�kulturu děláte, nemůžete 
se sami sebe ptát, jestli to má cenu, musí vás to bavit a musíte si najít dost 
času na to dát lidi dohromady. Zatím to pokaždé nějak vyšlo. Takže léto 
zas bylo a s tím zaříkáváním musíme příště opatrně, neb se k nám ta zima 
nějak nehrne. Pokusíme se tedy znovu, smrtholku z města vyneseme 
i nadcházející jaro.

Za městem, v houští a bažinách
 

Tak tam to letos pěkně šlapalo. Nezdřevnatělí hledáme nové myšlenky 
a inovujeme. S podporou města Smiřice a spolkového programu ochrany 
biodiverzity jsme zrealizovali další etapu obnov pobřežních prvků v areálu 
biocentra Obora. V rámci plánovaných zásahů jsme obnovili další úsek 
kolmého písčitého břehu, který simuluje podmínky původního říčního 
meandru. Ten tu slouží nejen k hnízdění ohrožených druhů ptáků, ale těší 
se například i výskytem vybraných mizejících druhů blanokřídlého hmyzu 
a brouků. 

 
V letošním roce jsme ve dvou etapách obnovili celý úsek kolmé písčité stěny. 
Oddělovací val od hlavní vodní plochy způsobí to, že se stěna nebude vlivem 
silnějšího větru a vlnobití nekontrolovaně sesouvat. Přístup do této části je 
omezen pouze na terénní a pěstební zásahy. S ohledem na ochranu zvláště 
chráněných druhů rostlin a živočichů a možnému samovolnému sesuvu stěny je 
sem vstup veřejnosti zakázán. Bohužel se najdou i tací, kteří to mají dost na 
salámu. To už případně dořeší přivolaná hlídka MP či PČR. Příležitostně zde 
instalujeme i fotopast.

 
Výsledky předjarních prací na sebe nenechaly dlouho čekat a v písčité 
stěně zanedlouho úspěšně zahnízdil ledňáček říční a šest párů břehulí 
říčních. Většinová komunita břehulí si však letos k hnízdění vybrala asi 
lepší staronovou lokalitu na písníku Zderaz. Došlo taky na drobné úpravy 
záplavových tůní a břehů, které jsou pro místní mokřadní biotop nezbytné. 
Do těch jezírek, kam se vlivem kolísající hladiny dostaly ryby, v zimě 
prováděla výpravy vydra říční. Tůně s omezenou nebo žádnou rybí 
obsádkou jsou bezpečným útočištěm celé řady organizmů. Od rostlin jako 
je řezan pilolistý a plavín štítnatý, po živočichy jako je čolek obecný 
a skokan skřehotavý. S drobným rybím potěrem si pak rády pohrají 
volavky, místní ledňáčci nebo larvy vážek a šídel. Takže nám to tady pěkně 
začíná fungovat. 

Motorové pily a křovinořezy častěji zavítaly i na ptačí ostrovy, které se 
nacházejí v ekologické části písníku Obora. Zatímco první z již obnovených 
ostrovů okupovaly ke konci léta ovečky, druhý se nám ze dvou třetin 
povedlo vymydlit. Oči starců nechť pláčou, nechť pláčou i ti, co si 
nemohou odvézt kvalitní vrbové a topolové topivo. Všechno tady na 
ostrově stejně skončí v plamenech. A to pouze proto, protože ten 
výsledek zdejší speci�cké přírodě opravdu pomůže. Jak již bylo 
nesčetněkrát napsáno a řečeno, připomenuto. Dva ze čtyř zde 
vybudovaných ostrovů měly od začátku své existence sloužit jako 
útočiště vodních ptáků a mokřadních rostlin. Za své to vzal čas, nebylo 
iniciativ a tyto dva střídavě zaplavované ostrovy zarostly náletovými 
dřevinami. A my jsme se rozhodli, že to tak nenecháme. 

Český svaz ochránců přírody Smiřice

Snímek z posledního zasvěcení Rodové aleje. Přidej se, zasaď a požehnej…



Není v kraji mnoho takových dokonalých míst. Divoké řeky jsou v čudu, 
v rybnících nepropustné rákosiny a ke všemu není mnohých zápalem 
opojených. To se netýká jen srdce Obory, které b�e v mokřadním rytmu. 
Mrkneme-li se po blízkém okolí, všimneme si, hlavně my zainteresovaní, 
že dochází i ke změnám na okolních travnatých porostech. I tady jsou ve 
vzduchu cítit sladké plody snah a píle. Už tu všude neroste anonymní 
zelená masa, i laik rozpozná květy kopretin, čekanky, dobromyslu nebo 
třeba slézu. Někomu se možná nezdá ta mozaikovitá forma seče, ale je 
třeba dodat důležitý argument. Celá lokalita Obory tvoří ucelenou 
mozaiku biotopů. Abychom nemuseli řešit výskyt či absenci konkrétních 
rostlinných a živočišných druhů, přestože zde i letos probíhal monitoring 
denních motýlů, vybírá se pro jednotlivý článek biotopu takzvaný 
deštníkový druh. V případě květnaté louky je to soumračník slézový, 
v červeném seznamu vedený v kategorii ohrožený. Ten, ale i celá řada 
ostatního hmyzu, pro svoje bytí vyžaduje různověká stádia travnatého 
porostu s živnou rostlinou slézu, kterým se jeho housenky nejen živí, ale 
také se zde jednotlivé motýlí generace kuklí. Vy�knout zde plošnou seč, 
a nedejbože pokosit louku kompletně i na podzim znamená to, že se tu 
s nimi pravděpodobně další rok už nepotkáte. Stejně to můžeme aplikovat 
na ledňáčka i břehuli. Absencí jejich speci�ckého biotopu nenávratně 
přicházíme o celou řadu specializovaných druhů. Můžeme pokračovat 
dále jednotlivými druhy mokřadních rostlin, obzvláště těch, které jsou 
závislé na střídavém zaplavení. Pobřežní písčiny obnažených den jsou 
stanovištěm jedné z místních ohrožených rostlin, šáchoru hnědého. 
Opakování je matka moudrosti.

Práce je vždycky dost, proto se náš spolek snaží rozvíjet i tu enviro-
mentálku. Letos jsme chytli jak vrabce do hrsti, tak i holuba na střeše. 
Začalo se makat na spolupráci se skautským institutem, konkrétně 
s oddílem hradeckých skautek, to vše pod taktovkou projektu Patronátů. 
Ten spočívá v dobrovolné akvizici jednotlivých oddílů na péči o cenná 
přírodní stanoviště. Děvčata si vybrala nás, už jen proto, že jsme je 
ukecali. Tak jsme se tu sešli v předjaří a začátkem podzimu. Oddíl si to 
tady okouknul a s chutí se pustil do práce na obnově mokřadu a slatě 
v nivě Smržovského potoka. Společně se nám povedlo vybudovat 
zimoviště pro ježky. Holky provedly výsadbu předpěstovaných mokřad-
ních rostlin, natíraly ptačí budky, uklízely vyřezané náletové dřeviny 
a posečenou biomasu, vrhly se i na přípravu materiálu pro výstavbu 
velkého hmyzího hotelu, jehož vztyčení nás čeká následující jaro. 

 
Návštěva hradeckého skautského oddílu Lišky. Hodně práce, skvělá zábava 
a výborné zázemí a jídlo. Skautky si také mohly na Oboře vyzkoušet individuální 
pastvu koz nebo se těšily z večerní návštěvy zámecké kaple.

Samozřejmě to nebylo jen o galejích. Holky si užily svébytnou zábavu, 
některé si při pálení klestí ožehly vlasy i oblečení, další, tedy vlastně 
všechny, si pak u ohně, který nehoří, doplnily vzdělání o tom, že je nutné 
mít své KPZ vybavené zápalkami. Spokojenost na všech stranách, jídlo 
a servis bylo prej na jedničku. Palec hore.

Mezi další pravidelné kratochvíle patří i třídní boj s invazivními druhy rostlin 
a přerostlými nutriemi. Tak tyhle nevyžádaný kytky to maj jasný, hlavně je 
nenechat vykvést a vysemenit, pokud možno trhat a kompostovat. 
Zlatobýl, vratič, turan či pupalka jsou jak americkej brouk. S monstr-
myšičkama nám pak pomáhají myslivci ze Smržova, jsou to chlapáci, moc 
jim za tu střílečku děkujem. Ty mrchy chlupatý žerou hlavně to, co je nám 
z místních rostlin nejvzácnější, tak dostávaj co proto.

Už to tady jednou bylo…
 

Ona vůbec ta příroda, ať původní či ne, má takovou neskutečnou sílu se 
neustále proměňovat. Nebýt člověka, jistě by si sama poradila. Nám však 
za současných chaotických podmínek zbývá pouhá simulace takového 
stavu a ten je dost často fyzicky a časově náročný. Proto nalézt jakýkoliv 
udržitelný způsob péče o prostředí mizející a ohrožené přírody považu-
jeme za více než důležitý. To, co bylo v minulých letech označováno za 
možné východisko, se pomalu stává skutečností. Řeč je o využití zvířat 
k obecní pastvě, chcete-li pastevních zvířat. 

Začlo to nějak takhle, dobrý den, kozy… Netrvalo už tak dlouho a začli 
jsme k Boženě a Růženě hledat alternativní řešení. Základnou za psincem 
na Zderazi začla proudit elektrika, takže se tu kozy usadily nadobro. A tak 
jsme se letos dostali k prvním ovečkám, překvapivě gravidním. V cuku 
letu je ze tří šest, plus další trojice dorazí co nevidět. Nejedná se o žádný 
jatečný chov, ony jsou ty kamerunky jak maliny. Důležitý je, to už je 
v tomhle článku zmíněno, že probíhá úspěšná zkouška výsadku na jednom 
z ptačích ostrovů, samozřejmě bez ohradníkového inventáře. A je to 
dobrý, tyhle holky nemaj chuť plavat, takže nezdrhaj. Co to znamená? Tak 
pro návštěvníky Obory téměř nic. Pohyb za lávkou je ošetřen městskou 
vyhláškou, uvědomělí pejskaři mají své adoptované děti na vodítku, směr 
a mantinely chůze jsou vytyčeny zeleně vyznačenou hlavní cestou. Na 
obzoru už spadne jen pár hvězdiček a přání začne v reálu fungovat. To 
znamená pořešit elektrický zdroj, vy�knout v ekozóně okolo pobřeží pár 
desítek vypínacích kůlů, mezi kterými bude instalován mobilní elektrický 
ohradník, vše řádně označit a pak už se těšit z práce čtyřnohých kos (kosa 
– žací nástroj – pozn. autora). To je ta obecní pastva, měla by být pokud 
možno extenzivní. Pro nezasvěcené jde o to, aby zde zvířata porosty 
spásala jen částečně, ne na hlínu jak v Holohlavech u státovky. A pěkně po 
sektorech, aby se nám ta mozaika hezky projevila. Takže takový malý 
Rumunsko, bude snad, je to na spadnutí…

Snad to bude dobrý. Na prvním obnoveném ptačím ostrově na Oboře došlo ke 
konci léta k výsadku dvou kamerunských ovcí. Sečou přesně skoro to, co potře-
bujeme. Na jaře začneme pastevní plochy rozšiřovat. To napomůže lepšímu 
rozvoji biodiverzity.

 

A co ještě nejvíc nejvíc?
 

Už�me si zimu nezimu, nehoňme se za konzumníma Vánocema, buďme 
v pohodě a vstupme do Nového roku o něco moudřejší a nepřežírejme se. 
Pojďme to tááákhle nejvíc nejvíc udělat.
 
Silný a otevřený rok 2024.

ČSOP Smiřice
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Do hledáčku se nám dostává i poldr v Rodově, především východní svah horního 
odvodňovacího kanálu. Tato část poldru je pro techniku městských služeb 
nejhůře dostupná, zároveň nejvhodnější pro reintrodukci původních druhů 
rostlin. Začali jsme zde provádět mozaikovou seč a vysadili jsme zde první 
vlaštovky budoucího květnatého porostu. Dohlížíme tu také na základní údržbu 
vysazených dřevin.

V rámci spolupráce s místní �rmou Danisco jsme v areálu jejich závodu 
instalovali budky pro netopýry. Ty netopýrům slouží především v letním období, 
kdy je můžou obývat samičí kolonie s mláďaty nebo zde příležitostně odpočívají 
i jednotky samců. Budky se vyvěšují v párech nebo trojicích tak, aby byla každá 
jinak orientovaná. V průběhu dne i vegetačního období se uvnitř nich mění 
mikroklima a jejich obyvatelé se tak mohou přesouvat do těch, které jim 
nejlépe vyhovují.

Kontrola a čištění budek. Naše organizace se zabývá i biologickou ochranou 
lesních porostů. Ve spolupráci s Lesy ČR pečujeme o více než 250 budek pro 
sýkory v lesích u Hořiněvsi, Lužan a Rychnova nad Kněžnou.

Ani ne vědomý naschvál, spíš mladická nerozvážnost, která má za následek 
poškození tabule na infokoši v Oboře. To že veřejnost informujeme, děláme 
správně. Pořád se najde nějakej blbeček, kterej ještě neví. Devadesát devět lidí 
ze sta ctí etiku, morálku a stanovené společenské mantinely, za to vám patří 
velký dík. Ostatní vždy vyčnívaj. Tak život chode.
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ČSOP - Ostruháček březový

Musíme si přiznat, že zimy už nejsou, co bývaly. Sníh se hlavně v nížinách 
stal vzácným úkazem. Pro vesměs nepotřebné zimní vybavení je tak 
nutné v domácnosti hledat náhradní uplatnění. Širší snowboard můžeme 
využívat např. jako poličku, z lyží bude asi ne moc praktický věšák 
a z přezkáčů třeba improvizovaný květináč. Nabízí se ovšem otázka, co 
s volným časem, když běžné zimní sporty už nejde (většinou) provozovat. 
Díky oteplování klimatu se žhavým kandidátem na novou zimní radovánku 
stává hledání vajíček denních motýlů!

Že to je nějaký vtip nebo nesmysl? Ani náhodou! Této aktivitě se v daném 
ročním období lze věnovat s velkým úspěchem. Než se do této povzná-
šející činnosti pustíte, je třeba si říci několik základních poznatků, 
abychom nevyšli naprázdno. Předně nechoďte vajíčka hledat, když 
náhodou bude sníh. Pod sněhem je najdete těžko. Totéž platí pro námrazu 
či jiné potencionální pokrývky. I když se otepluje, nepodceňujte 
dostatečné oblečení. Při téměř nehybném postávání u keřů a stromů se 
moc nezahřejete. Nemusí nutně být pod nulou, aby člověk poctivě 
promrznul. Nakonec to chce už jen zvolit správné místo, resp. porost.

Druhů, jejichž přezimující vajíčka můžeme hledat, existuje více. Nej-
snadnější cíl představuje ostruháček březový (Thecla betulae). Dospělce 
tohoto motýla bychom mohli pozorovat od července až do října. Ačkoliv se 
kromě horských oblastí jedná o všeobecně rozšířený druh, příliš často ho 

nespatříme. Důvodem je jeho převážně skrytý způsob života na keřích 
a stromech. Kvůli tomu nám příliš nepomůže ani poměrně výrazné 
zbarvení rubu křídel. Ta jsou z této strany převážně oranžová s nápadnými 
bílými páskami. Líc pak má barvu hnědou a u samic je doplněn o široký 
oranžový pruh. Jejich rozpětí činí cca 35 mm. Mnohem snazším 
způsobem, jak prokázat jeho výskyt na konkrétním místě, je hledání 
vajíček v zimě. Jestliže za každého dospělce může být člověk rád, tak 
vajíček není problém najít i několik desítek relativně rychle. To platí mj. pro 
smiřickou Oboru, kde jsou nalézána pravidelně.

A kde je tedy přesně hledat? Hlavní živnou rostlinu housenek tohoto 
ostruháčka představují trnky, takže to chce najít nejprve jejich porost. 
Případně se můžete podívat na švestky a slivoně. Navzdory malé velikosti 
jsou bělavá vajíčka na tmavých větvičkách dosti nápadná. Jejich nalezení 
skutečně není tak obtížné, jak by se mohlo zdát. Kvalitních fotogra�í 
vajíček ostruháčka březového je plný internet, abyste si o jejich podobě 
udělali jasnou představu.

Až tedy nebudete vědět, čím si ukrátit další teplý zimní den, můžete si 
zkusit najít své první vajíčko. Určitě budete mít větší šanci na úspěch než 
při čekání na nový sníh.

Vojtěch a Markéta Brádlovi
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Letos je tomu právě deset let, co se Smiřice staly přispěním 
Mgr. Hottmarové výukovým místem Virtuální univerzity třetího věku při 
České zemědělské univerzitě. Od toho času se studenti pravidelně 
setkávají v sále Kulturního střediska Dvorana, kde společně zhlédnou 
univerzitními profesory předem natočenou přednášku, připraví se na 
test, sdílí své zkušenosti a dojmy, mají možnost se potkat s přáteli.

Studium na univerzitě třetího věku je určeno především seniorům. Zapojit 
se ale mohou také lidé v invalidním důchodu. Výhodou virtuální univerzity 
je, že se studenti setkávají v blízkosti svého bydliště, bez nutnosti dojíždět 
do větších měst, kde se obvykle nachází sídla vysokých škol a univerzit, 
ve kterých seniorské vzdělávání probíhá prezenční formou. Aktuálně 
studuje 20 statečných účastníků. Někteří z nich od samotného zahájení 
činnosti konzultačního střediska.

Tématem letošního zimního semestru je Každodenní život v barokních 
Čechách a na Moravě. Jaký byl obyčejný život našich předků? Jaké byly 
společenské normy a zvyklosti? Dozvěděli jsme se také o sexu a krimi-
nalitě v době temna, jak to bylo s čarodějnickými procesy na severní 
Moravě nebo kdo byli Bobner a Lautner.

Chcete-li se k nám přidat, nový cyklus přednášek v rámci letního 
semestru začíná po 29. lednu 2024. Možnost přihlásit se ke studiu je 
otevřená až do 25. února.

Bc. Klára Sladká
tutor konzultačního střediska Smiřice

sladka@mestosmirice.cz, tel.: 495 809 015, 774 948 500

Virtuální univerzita třetího věku ve Smiřicích  
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Naši senioři se každoročně zúčastňují sportovních akcí našeho kraje. 
V červnu se konal již IX. ročník Sportovních her seniorů v Borohrádku, 
kterých se zúčastnilo 38 našich členů. Přivezli jsme 13 medailí, z toho 
5 zlatých, 4 stříbrné a 4 bronzové. Celkový počet soutěžících byl 380 osob.

Další naší akcí bylo přátelské setkání v Olomouci, kde se pravidelně koná 
soutěž v bowlingu. Soutěžilo celkem 20 družstev. Jedno naše družstvo se 
umístilo na šestém místě a druhé na jedenáctém místě. Soutěže v bow-
lingu v Hradci Králové, která proběhla 25. října, se zúčastnila tři družstva 
našich seniorů. Dvě z nich bodovala – družstvo Hany Davidové se umístilo 
na druhém místě a družstvo Jiřího Hlaváčka na místě třetím. Již několik 
let chodíme hrát pro radost kuželky na místní kuželnu.

Rádi si vyjdeme i na výlet do přírody. Letos jsme naše cesty zahajovali 
výletem do Prahy, kde jsme zamířili do Kunratického lesa. Chvilku po 
vystoupení z autobusu by už nikdo nevěřil tomu, že jsme v Praze. Krásným 
údolím Kunratického potoka jsme se vydali na zříceninu Nového hradu, 
který nechal postavit král Václav IV. Výstup od Kunratického potoka ke 
Hrádku je nejtěžším a nejobávanějším místem trasy přespolního běhu 
Velká kunratická. My jsme ale neběželi a celou trasu v délce asi 6 km jsme 
v pohodě zvládli.

V měsíci květnu jsme plánovali výlet do údolí řeky Doubravy, který jsme ale 
z důvodu dlouhotrvajících dešťů museli o týden posunout, abychom 
zajistili bezpečnost účastníků. Celá trasa výletu z Bílku do Chotěboře vede 
krásným dlouhým údolím, místy velmi blízko řeky. Nejdivočejším místem 
údolí je soutěska s až 15 metrů vysokými skalami, dvěma vodopády 
a zbytky hradu Sokolov.

Letos si s námi počasí zahrávalo i na dalším výletě, když se předpověď 
počasí vyplnila v plném rozsahu a rtuť na teploměru se šplhala nad 
30stupňové hodnoty. Vycházeli jsme z Chocně za ještě velmi příjemné 
teploty krásnou lipovou alejí, která nás vedla lesem na Podrážek. Tam nás 

čekali manželé Kusých a další část trasy nám dělali průvodce. Do 
Vysokého Mýta nás dovedla další dlouhá voňavá lipová alej v plném květu. 
Míla Kusý, rodák z tohoto kraje, nás provedl městem a ukázal nám 
jednotlivé vstupní brány, krásné čtvercové náměstí i další historické 
budovy.

Posledním naším letošním výletem byla návštěva Nového Hrádku. Naším 
cílem byla rozhledna na vrchu Šibeník, která byla vybudovaná z tubusu 
původní větrné elektrárny. Z jejího vyhlídkového ochozu ve výšce 32 metrů 
jsou krásné výhledy na Orlické hory i do kraje. V loňském roce zde byla 
otevřena i nová křížová cesta, na jejíž realizaci se účastnily čtyři školy 
našeho kraje – lesnická škola v Trutnově, učiliště a gymnázium v Jaroměři 
a průmyslová škola z Hronova. Její trasa vede krásnou přírodou s nádher-
nými výhledy a jednotlivá zastavení tvoří dřevěné kříže zdobené kovanými 
a keramickými motivy.

Sportování i výlety do přírody nás baví a všichni se vždy těšíme na další 
setkání.

Davidová Hana a Kormundová Marie 

Senioři ČR, městská organizace Smiřice



Ze života základní školy Smiřice Obecný zájem, z. ú.

Pro někoho, kdo má doma osobu, která se neobejde bez každodenní 
pomoci, se představa dovolené, odpočinku často zdá být nereálná. 
Mnohdy řeší obavu, že bude muset skončit v práci, aby se mohl o svého 
blízkého postarat.

Ale s námi si dovolenou může dopřát a užít, nebo si v domluvených 
intervalech odpočinout, nadále vykonávat svou práci s vědomím a klidem, 
že je o vše postaráno. 

Naše společnost Obecný zájem, z. ú. působí na Hradecku již 20 let. Sídlo 
máme ve Smiřicích a pobočku v Hradci Králové. Z těchto míst zajíždíme 
do okolních obcí v okruhu 25 km, aktuálně to činí okolo 30 obcí. 
V posledních letech jsme navázali se spoustou obcí spolupráci, je zřejmé, 
že si jejich zástupci uvědomují důležitost zajištění pomoci pro potřebné. 
Populace stárne, spolupráce měst a obcí se sociální službou je jistě 
jednou z možností řešení potřeb pro jejich občany.

Pečovatelskou a terénní odlehčovací službu poskytujeme 24 hodin 
denně (včetně sobot, nedělí a svátků).

Obě služby pomáhají lidem, kteří pro svůj zdravotní problém nejsou 
soběstační. Bez pomoci druhých osob nemohou žít ve svém domácím 
prostředí. Pečovatelská služba pomáhá pravidelně a je tu i pro osamělé 
seniory. Odlehčovací služba, jak už z názvu vyplývá, odlehčuje v péči 
neformálním pečujícím dle jejich potřeb. O klienta je postaráno profe-
sionálně po všech stránkách, různými činnostmi, které pomáhají zacho-

vat co nejdéle jeho dovednosti a schopnosti, a tím prodloužit možný pobyt 
v domácím prostředí, případně zcela odvrátit nutnost umístění do 
rezidenčního zařízení.

Co připravujeme pro naše klienty?

Podařilo se nám uspět v projektu na nákup 10 nových hybridních vozů 
z výzvy IROP. Tím budeme moci značně zvýšit dostupnost našich slu-
žeb nejen většímu počtu klientů, ale i vzdálenějším obcím.
Dále ve spolupráci s obcí Hořiněves a Královéhradeckým krajem 
připravujeme projekt výstavby Denního stacionáře pro seniory 
a zdravotně postižené osoby, kde budeme zajištovat 12hodinový 
provoz. Stacionář bude mít kapacitu 25 klientů v jeden okamžik a budou 
zde také poskytovány socioterapeutické a aktivizační činnosti. 

Co dělat v případě, že byste o naši službu měli zájem?

Můžete nám zavolat, poslat email, kontaktovat nás na sociálních sítích, 
nebo přes formulář na webových stránkách www.obecnyzajem.cz.

KONTAKT:
iveta.brzkova@obecnyzajem.cz, tel. 731 185 873
nebo email:socialnipracovnik@obecnyzajem.cz
další tel. 734 759 149, 731 847 805, 605 158 323
a domluvíme společně termín osobní schůzky.
       

Mgr. Iveta Brzková, ředitelka
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Pomáháme  denně,24 hodin

můžeme  i vám?pomoci
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SMIŘICKÉ ČTYŘHRY
Dne 10. června 2023 se na smiřických kurtech uskutečnil již 20. ročník 
smiřických čtyřher za účasti 11 dvojic. Turnaj vyhrála dvojice Tomáš Veber 
– Jana Andrýsová před dvojicí Petr Filip – Josef Mazák a na třetím místě 
skončila dvojice Karel Hradecký – Jiří Šafránek. Kategorii rekreačních 
hráčů vyhrála dvojice Josef Kvapil – Jaroslav Koudelka před dvojicí 
Jaroslav Martinů – Lenka Košková a dvojicí Václav Prokop – Jitka 
Trdlikátová.

TURNAJ LOSOVANÝCH DRUŽSTEV 
Dne 26. srpna 2023 proběhl Turnaj losovaných družstev, kterého se 
zúčastnilo 14 tenistek a tenistů především z okolních měst. Tentokrát 
jsme mezi sebou přivítali zatím nejstaršího účastníka turnaje (80 let). 
Hráči se vylosovali do družstev a následně se tato družstva mezi sebou 
vzájemně utkala ve dvouhrách a čtyřhrách. Tento turnaj vítěze nikdy 
neměl, protože vítězi jsou vždy všichni účastníci. Věcné dary si tak odnesl 
každý. Tímto zveme i další hráče a hráčky tenisu na příští ročník turnaje.

 

TURNAJ PAMĚTNÍKŮ
2. září 2023 se uskutečnil již 47. ročník Turnaje pamětníků, kterého se 
zúčastnilo 11 hráčů. V kategorii nad 50 let vyhrál Luděk Šedivý před Jiřím 
Šafránkem a Janem Šupíkem. Skupinu nad 60 let vyhrál Josef Mazák před 
Petrem Neumannem a Petrem Rohlenou. Skupinu nad 70 let vyhrál Milan 
Plšek před Radko Baborákem a skupinu nad 80 let vyhrál Karel Hradecký 
před Jaroslavem Koudelkou a Václavem Prokopem. 

POSVÍCENSKÉ ČTYŘHRY
Dne 7. října 2023 se uskutečnil již 16. ročník tradičního posvícenského 
turnaje ve čtyřhrách za účasti 6 dvojic. Turnaj vyhrála dvojice Petr Filip – 
Luděk Šedivý před dvojicí Jan Šupík – Zdeněk Souček a třetí místo 
obsadila dvojice Petr Rohlena – Petr Neumann. 

TURNAJ O SVATOMARTINSKOU HUSU
Úplně posledním o�ciálním turnajem letošního roku se stal 1. ročník 
turnaje O svatomartinskou husu. Turnaj se uskutečnil po delší době 
v nafukovací hale dne 11. listopadu 2023 za účasti 8 hráčů. Turnaj vyhrála 
po tuhém boji dvojice Petr Filip – Luděk Šedivý, která ve �nále porazila pár 
Jan Šupík – Zdeněk Souček v tie breaku, třetí skončila dvojice Luboš 
Tuzar – Radko Baborák a na čtvrtém místě dvojice Milan Plšek a Zdeněk 
Kopecký.

Smiřický tenis



Ze života základní školy SmiřiceKlub střelců Smiřice v roce 2023

Rok 2023 se nesl ve znamení plné obnovy všech klubových aktivit.

V rámci zvyšování bezpečnosti areálu střelnice se podařilo dokončit další 
úsek protihlukové zástěny v úseku podél STK a za účelem úspory nákladů 
byla nainstalována fotovoltaika, která nyní slouží k temperování budovy 
střelnice a k ohřevu vody.

Klub zorganizoval 12 přípravných kursů odborné způsobilosti pro získání 
zbrojního průkazu, kterým prošli 104 žadatelé.

V souvislosti s údržbou střelnice a s organizací přípravných kurzů 
a zkoušek odborné způsobilosti odpracovali členové KSS celkem 
2 354hodin.

Velmi potěšující byl a je stálý zájem dětí o účast ve střeleckém kroužku, 
kde funkci instruktorů střelby z malorážových zbraní při Domu dětí 
a mládeže zajišťovali Petr Krejčí a Václav Klimeš.  

Souběžně se střeleckým kroužkem malorážových zbraní probíhaly 
schůzky kroužku vzduchovkářů, který je rovněž organizován Domem dětí 
a mládeže.

Na závěr školního roku uspořádali instruktoři KSS soutěž, v níž se utkali 
děti se svými rodiči, kteří se tak mohli osobně seznámit s prostředím 
střelnice, což se u rodičů setkalo s velmi kladným ohlasem.

Klub se dále spolupodílí na organizaci branného dne smiřické základní 
školy pořádaného na konec školního roku, přičemž na střelnici je 
umístěno několik branných disciplín.

Klub zastoupený J. Laburdou, K. Laburdovou, K. Čtvrtečkou, P. Ryšavým, 
P. Hladíkovou a K. Cejnarem také uspořádal na střelnici v Hostinném 
vlastní střeleckou soutěž „Smiřický pohár“, která je součástí seriálu 
střeleckých soutěží „Polabský pohár“. Smiřického poháru se zúčastnilo 
41 střelců v šesti střeleckých divizích.

Členové KSS se v mezích svých časových možností účastnili i dalších 
regionálních střeleckých soutěží, například v Hostinném – nejčastěji Jiří 
Laburda (16x), dále Václav Klimeš (7x), Petra Hladíková a Katka Laburdová 
(shodně 6x), Karel Čtvrtečka (5x), Petr Ryšavý (4x) a Karel Cejnar (1x). Naši 
členové se téměř ve všech závodech umístili na stupních vítězů.

Odchovanec Klubu Michal Štěpán reprezentoval Českou republiku – nyní 
již v barvách �rmy Laugo Arms Czechoslovakia s.r.o. – v celé řadě soutěží, 
kde si vystřílel 1. místo na mistrovství ČR, 1. místo na mistrovství Švédska, 
2. místo na Extreme Euro open, 2. místo na mistrovství Evropy 
v jednotlivcích a 3. místo na Mistrovství Evropy v týmech a 1. místo na 
mistrovství Evropy Shoot Off.
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Organizátoři Smiřického poháru
zleva K. Čtvrtečka, K. Laburdová, J. Laburda, 

P. Hladíková a V. Nosek (chybí P. Ryšavý)

Momentky z mistrovství Evropy



Vážení přispěvatelé,

velmi si vážíme Vaší spolupráce na tvorbě Zpravodaje Smiřic, Rodova a Holohlav, který nepřetržitě vychází od roku 

1970. Protože se stále potýkáme s některými nešvary při předávání podkladů, dovolujeme si Vám připomenout 

pravidla pro zasílání příspěvků.

Příspěvky 
• se př�ímají pouze v elektronické formě v běžně podporovaných formátech. Papírové podklady nebudou 

 zpracovány. 

• Redakční rada si vyhrazuje právo otiskovat příspěvky na pokračování a dále si vyhrazuje právo zamítnout jeho 

 uveřejnění, pokud by byly v čísle dva se stejným tématem.

• Pokud příspěvky obsahují informace převzaté z jiného periodika či jiného zdroje chráněného autorskými právy, 

 musí autor uvést zdroj informací nebo si zajistit souhlas se zveřejněním. V opačném případě autor nese osobně 

 odpovědnost za případné právní důsledky.

• Příspěvek nebo námět do Zpravodaje může poslat kdokoliv. 

• Příspěvky posílejte na adresu: kultura@mestosmirice.cz

Fotogra�e 
• musí podobu samostatného obrazového souboru ve formátu .jpg nebo .tiff, případně je lze předat k oskenování. 

 Fotogra�e vložené do textu příspěvku nebudou otištěny.

• zasílejte v co nejlepší kvalitě – dbejte na to, aby velikost delší strany snímku byla minimálně 2000 pixelů

• neupravujte a nevkládejte do nich text – pokud potřebujete ke snímku přidat komentář, uveďte to ve článku 

• Pokud máte přesnou představu o tom, kde by v textu měly být snímky umístěny, udělejte do něj barevně poznámku 

 „zde vložit foto s názvem…“

• Redakční rada si s ohledem na místo vyhrazuje provést výběr z dodaných fotogra�í.

Plakáty a pozvánky na kulturní a společenské akce
• je možné dodat v pdf formátu, tyto soubory již nebudou gra�cky upravovány. Pro případ možné úpravy je můžete 

 dodat i jako Word dokument (*.doc / *.docx).

Inzeráty
• je možné dodat v pdf formátu nebo jako Word dokument (*.doc / *.docx).

• Inzerce je ve Zpravodaji zveřejňována v souladu s platným ceníkem Kulturního střediska Dvorana, s.r.o.

• Za obsah inzerátu a jeho jazykovou stránku zodpovídá zadavatel.

Děkujeme Vám a těšíme se na další spolupráci.

Redakční rada

INFORMACE PRO PŘISPĚVATELE
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Tříkrálová sbírka ve městě Smiřice
se koná 6. ledna  2024  

 

Vážení
 

přátelé, obracíme se na Vás s
 

prosbou o podporu projektů Oblastní charity Hradec Králové.

* prostřednictvím on-line kasičky na www.trikralovasbirka.cz   
*  zasláním daru na účet 66008822/0800, VS 777955007  

 

*  s využi�m QR kódu   

 

Tříkrálovou sbírku je možné také podpořit  

 

Děkujeme Vám  

Oblastní charita Hradec Králové, www.charitahk.cz

  
Hradecko: Petra Zíková, dobro@charitahk.cz, tel.: 774 836 276 

 
Hradec Králové: Mgr. Mar�n Weisbauer, mar�n.weisbauer@charitahk.cz, tel.: 778

 

726

 

269

 
Třebechovicko: Alice Doksanská, pujcovna.trebechovice@charitahk.cz, tel.: 777

 

611 263

 

Tříkrálová sbírka na Královéhradecku podpoří  

· Péči o nevyléčitelně nemocné a jejich rodiny v domácím prostředí, shromažďování finančních prostředků pro 
přípravné práce, výstavbu a provoz hospice ve Stěžerách (40 %)  

·
 

Konkrétní pomoc a podpora osob v řešení krizových situací
 
prostřednictvím Poradny Domácí hospicové péče 

 
a Poradny pro lidi v �sni (15 %), 

 
Provozně technické zázemí pro sociální služby a zdravotní péči (15 %)

 
·

 
Poskytování materiální pomoci

 
občanům města Hradec Králové a spádových obcí (17 %)

 
·

 
Okamžitou pomoc lidem v

 
nouzi

 
(5 %), humanitární projekt

 
v Indii (5 %, např. kvalifikační kurzy) , krizový fond pro 

pomoc při mimořádné událos� (3 % např. povodně)
 · Tře�na z celkového výtěžku je určena

 
na humanitární pomoc v

 
rámci výdajů Charity Česká republika.

     

Finanční prostředky Tříkrálové sbírky 2023 byly doposud využity
 

na podporu
 ·

 
Poradny pro lidi v

 
�sni a Poradny Domácí hospicové péče, na úhradu provozních nákladů a mzdových nákladů 

pracovníků poraden. Obě poradny poskytují službu zdarma. Jsou financovány z
 

veřejných zdrojů, a částečně fungují i 

díky podpoře jednotlivých dárců. 

 ·

 

Domácí hospicové

 

péče, která

 

financovala

 

provoz a údržbu

 

služebních aut pro cesty za pacienty a nákup léků

 a zdravotnického materiálu pro pacienty .

  ·

 

Domu Matky Terezy na Pouchově. Z

 

Tříkrálové sbírky byly uhrazeny stavební práce související s

 

usazením

 

stavebních

 buněk a úpravou terénu, které slouží jako dílna a zázemí pro službu Sociální rehabilitace. 

 ·

 

Lůžkového hospice,

 

pro jehož výstavbu shromažďujeme finanční prostředky. 

 

QR Platba



Smiřic, Rodova a Holohlav
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Evidenční číslo: MK ČR E 16060
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Vychází 2x ročně (v červnu a v prosinci). Cena 1 výtisku 50 Kč. Náklad tohoto čísla 250 ks.

Ve Smiřicích a Holohlavech předplatitelům donáška až do domu.

Prodej: Tabák Palackého - ul. Smiřice, Smiřická tra�ka - Zemanova ul., MěÚ Smiřice – podatelna a Městské informační centrum Smiřice.

Uzávěrka příspěvků pro číslo Zpravodaje 1/2024 – 17. 5. 2024.

Redakční rada se neztotožňuje s obsahem uveřejněných článků. Tiskové chyby vyhrazeny.

Předplatné Zpravodaje Smiřic, Rodova a Holohlav na rok 2024 (2 čísla) činí 100 Kč.

Uhradit je můžete těmito způsoby:

• osobně v Městském informačním centru (přízemí budovy městského úřadu vždy v pondělí a středu od 8 do 11:30 hodin 

 a od 12:30 do 17 hodin) 

• osobně na podatelně městského úřadu v 1. patře v pondělí a středu od 8 do 11:30 hodin a od 12:30 do 17 hodin, v úterý 

 od 8 do 11:30 hodin a od 12:30 do 13:30 hodin a v pátek od 8 do 11:30 hodin)

• zaměstnankyni úřadu, která vás v průběhu ledna až května navštíví

• převodem na účet Kulturního střediska Dvorana, s.r.o. č. 1106057309/0800, variabilní symbol 2024 – do zprávy 

 pro příjemce uveďte adresu, kam vám bude zpravodaj doručován

Předplatné hraďte až od 1. 1. 2024 – platí to i pro bankovní převod.

INFORMACE PŘEDPLATITELŮM ZPRAVODAJE


